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Práce na zprovoznění zrekonstruova-
ného zdravotního střediska – Polikli-
niky Kbely finišují. Nyní se postupně 
předávají jednotlivé úseky k vyjádření 
dotčených orgánů, jako jsou revizní 
technici přes elektro, vodohospodáři, 
požárníci, hygiena, ale také technické 
věci ohledně zabezpečení či budoucí-
ho provozu. Plánovaný termín konec 
března s kolaudací je držen a probíhají 

také jednání s lékaři ohledně budou-
cího provozu a rozběhnutí ordinací, 
které bude záležet na samostatných 
souhlasných stanoviscích k ordinacím 
od hygieny. 

Podobná situace je u víceúčelového 
atletického hřiště u základní školy, 
kde dokončení brání jen potřebná stá-
lá teplota na instalaci všech doplňků 
či nástřik povrchů. V řešení je možné 
zabudování osvětlení, ovšem ve vazbě 
na finanční zdroje.

Zdá se, že po všech strastech a změ-
nách bude měsíc duben či květen 
v případě hřiště věnován otevíráním 
a zahájením provozu očekávaných 
staveb. O přesných datech budeme 
informovat na stránkách a FB úřadu.

Velkou radost nám udělala zpráva 

z ministerstva kultury, kde jsme pro-
střednictvím Národního plánu obno-
vy získali dotaci na částečné pokrytí 
nákladů na realizaci nové knihovny 
pod názvem Kulturní a kreativní cen-
trum Kbely. Nyní musíme zadat pro-
jektovou dokumentaci a zajistit kroky 
pro výběr zhotovitele, neboť podmín-
ky dotační výzvy a čas jsou neúpros-
né. Zároveň nemalé prostředky musí 

městská část vynaložit z rozpočtu jako 
spolufinancování na projektu.  

Rada projednala návrh rozpočtu 
městské části na rok 2024 spolu 
s návrhem dotací pro neziskové orga-
nizace, které zejména pečují o spor-
tovní, sociální, zdravotní či kreativní 
vyžití kbelských dětí nebo jsou sou-
částí kulturně společenského života 
ve Kbelích. Navržený rozpočet byl 
předmětem projednání na 7. zasedání 
Zastupitelstva Městské části Praha 19 
dne 20. 3. 2024.

Rada pověřila pana starostu jednáním 
se starosty městských částí Praha 9, 
Praha 18 a Čakovice ohledně řešení 
koncepce dopravy v severovýchod-
ní části Prahy zejména pak rozvojem 
tramvajové dopravy navazující a pro-

pojující metro, vlakovou, trolejbuso-
vou a autobusovou dopravu v celé této 
lokalitě. Všichni starostové podporují 
rozvoj dopravní obslužnosti, zejména 
pak její provázanost a ekologickou 
stránku.

Rada projednala podnět změny Územ-
ního plánu v oblasti „Kbely sever“ 
mezi ulicemi Jilemnická a Semilská, 
kdy by na soukromých pozemcích měl 
vzniknout polyfunkční areál pro škol-
ství, sport a rodinné bydlení. Jelikož 
návrh odpovídá záměrům městské 
části, Rada zaslala MHMP k podnětu 
kladné stanovisko.

Rada s ohledem na současné trendy 
v energetice a jejich úsporným hos-
podařením odsouhlasila žádost o 
dotaci na založení tzv. Energetického 
společenství, které by nám v kladném 
případě umožnilo založit organizaci 
na sdílení vyrobené energie z obno-
vitelných zdrojů, jako máme např. na 
budově Lidového domu či Sportovní 
hale a na dalších budovách plánujeme 
jejich rozšíření.

Rada projednala s kladným 
stanoviskem řešení zajištění výuky 
prvních ročníků základní školy 
z důvodu přibývajících žáků a tím 
nedostatku učeben ve stávajících 
prostorách školy, a to dvěma kmeno-
vými a dvěma odbornými třídami di-
slokovanými v budově Mateřské školy 
Albrechtická a dvěma třídami v budo-
vě současné družiny, což je praktiková-
no již nyní.  Vše bylo řádně projedná-
no s vedením MŠ Albrechtická, která 
bude od příštího roku disponovat tře-
mi třídami v Albrechtické a převezme 
dislokované pracoviště nové MŠ Alba-
tros, kde budou umístěny nové nej-
mladší školkové děti. Zápis bude tomu 
přizpůsoben. Obě paní ředitelky se 
zhostily zadaného řešení velmi úspěš-
ně a s přehledem, tzn., že i kbelské 
děti a jejich rodiče budou spokojeni.

Ivana Šestáková
místostarostka

ZPRÁVY Z RADY MČ PRAHA 19 
Společnými silami proti sprejerům. 
Za odhalení dostanete 30 tisíc korun!
Pro samotného tvůrce umění, pro ostatní nehezká malůvka a vandalismus. 

Starosta MČ Praha 19 Pavel Žďárský vyhlásil v rámci 

sloučeného zasedání Bezpečnostní komise 

MČ Praha 19 a Bezpečnostní rady MČ Praha 19 

koncem ledna odměnu, kterou je ochoten z vlastních 

prostředků vyplatit tomu, kdo pomůže zadržet 

pachatele sprejerství v MČ Praha 19. 

Odměna bude vyplacena ihned po pravomocném 

odsouzení pachatele soudem. Podle starosty je 

třeba rozšířit povědomí o faktu, že “občané jsou naše 

oči a mohou pomoci odhalit pachatele této trestné 

činnosti udržet tak naší městskou část čistou.”  

Pro policii je mnohdy náročné zjistit rozsah 

sprejerových činů, proto je dobré policii veškeré 

takové malůvky ihned hlásit na linku 158, 

popřípadě se neváhejte obrátit na e-mail:

orp3.mop.cakovice.evidence@pcr.cz

Z hlediska prokazatelnosti trestného činu je pak 

nejúčelnější, aby byl pachatel chycen přímo při činu. 

S odhalováním pomáhají i veřejné bezpečnostní 

kamery, ale ty i přes snahu o zvyšování jejich počtu 

nejsou všude.

Poškozování cizích věcí je od určité výše škody 

i trestný čin. Včasným zastavením pachatele jej 

možná zachráníte od překročení takové škodní 

hranice a tím i hrozícího trestu odnětí svobody. 

Svědci by proto neměli váhat a vandala nahlásit 

ihned, co ho vidí. Velkou hodnotu má i fotka, 

která je pořízena z bezpečné vzdálenosti. Dnešní 

technologie umožňují i na větší vzdálenost 

pachatele jasně označit. Pomůžete tak majiteli 

ochránit svůj majetek, městské části, aby zůstala 

stále krásná a čistá, pachateli, aby si co nejdříve 

uvědomil svoji hloupost a možná i za to sami 

získáte starostou vyhlášenou odměnu 30 tisíc 

korun.

Sekretariát starosty MČ Praha 19

Semilská 43/1, 197 00 Praha 9

tel.: 284 080 824

Slušnost je prostě výhra 
pro všechny a vyplácí se.

Praha 19 se v posledních měsících potýká se 

zvýšeným množstvím posprejovaného majetku. 

Sprejeři jsou nejvíce aktivní u kbelské vlakové 

zastávky a přilehlého centrálního parku, jejich 

otisku se ale nevyhnula ani ostatní místa. 

Starosta MČ Praha 19 Pavel Žďárský vypisuje 

za dopadení sprejerů odměnu 30 tisíc korun.
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Cena tepla v roce 2024 s novou 
sazbou DPH, ale jinak 
bez velkých změn 
Společnost Teplo pro Kbely, a.s. (dále 
„TpK“) vyúčtovala dodávky tepla 
svým zákazníků za rok 2023. Konečná 
cena tepla na plynových zdrojích 
byla 1 086 Kč/GJ vč. 10 % DPH.
Zásadní pro výslednou cenu tepla 
je cena zemního plynu. Ten se TpK 
daří nakupovat za velmi nízkou 
cenu v porovnání s ceníky velkých 
dodavatelů jako je ČEZ, E.ON a další. 
Porovnání cen zemního plynu pro 
rok 2023 s dopadem do konečné 
ceny tepla od jednotlivých velkých 
dodavatelů ukazuje následující graf.
Rok 2024 nám všem přináší jednu 
zásadní legislativní změnu, a to, že 
se sazba DPH na teplo zvyšuje z 10 
% na 12 %. Toto zvýšení sazby DPH 
je již započteno do předběžných cen 
tepla pro rok 2024 a předepsaných 
záloh.
V roce 2024 plánuje TpK provést 
výstavbu blokové plynové kotelny 
v poslední lokalitě Martinická (I. 
Sídliště). Modernizace předávacích 
stanic je již téměř dokončena. Po 

jejím dokončení se tedy i obyvatelé 
tohoto sídliště mohou těšit na 
výrazně nižší cenu tepla. Dokončení 
rekonstrukce se předpokládá do 
konce roku 2024. Do doby přepojení 

na zemní plyn je cena tepla pro tuto 
oblast zásadně ovlivňována nákupní 
cenou tepla od Pražské teplárenské 
a.s. V roce 2024 se cena tepla sníží 
oproti ceně roku 2023 o 24 % na 1 
269 Kč/GJ vč. 12 % DPH, a to právě 
díky přechodu na zemní plyn v druhé 
části topné sezóny.
Zákazníci z lokalit, které již využívají 
modernizované plynové zdroje, mají 
pro rok 2024 stanovenu cenu tepla 
ve výši 1 110 Kč/GJ vč. 12 % DPH.
V roce 2025, po dokončení 
modernizace lokality Martinická, 
již budou mít všichni zákazníci TpK 
jednu cenu tepla.
Společnost TpK dodala v roce 
2023 celkem 24,8 tis. GJ tepla, což 
představuje meziroční pokles o 11 % 
v porovnání s rokem 2022.
V roce 2023 bylo rekonstruováno 
12 předávacích stanic v lokalitách 
Jilemnická a Martinická. 
Celkem byly doposud skupinou 
Pražská plynárenská, a.s. – 
společností Prometheus, energetické 
služby, a.s. a TPK realizovány 
investice do modernizace tepelného 
hospodářství ve Kbelích za více než 
100 mil. Kč.
TpK spolupracuje s MČ i na dalších 
energetických projektech. V roce 

2023 bylo TpK dodavatelem nové 
fotovoltaické elektrárny o výkonu 
49 kWp na objektu Lidového 
domu. A v plánu je realizace 
dalších fotovoltaických elektráren, 
především na budovách školských 
zařízení. MČ bude tyto ekologické 
zdroje provozovat v rámci 
energetického společenství, které 
v současné době zakládá. V rámci 
společenství bude moci „přesouvat“ 
vyrobenou elektřinu mezi objekty 

MČ.
Od října je k dispozici nový 
zákaznický portál https://portal.
teploprokbely.cz/ na kterém 
zástupci, odběratelů, SVJ a další 
pověřené osoby naleznou důležité 
informace o spotřebách a fakturaci 
tepla.
Pro zákazníky TpK je také k dispozici 
nepřetržitý havarijní dispečink na tel. 
čísle +420 235 300 600.

Nové moderní zdroje

FVE lidový dům

Sportovní úspěchy 
„Kbeláka“ Vladimíra 
Srba, veteránského atleta, 
oštěpaře
V naší obci žije veteránský atlet, oště-
pař, člen Sokola Kbely Vladimír Srb, 
který dosáhl mnohých úspěchů na 
mezinárodním poli. 

K mnoha úspěchům v jeho 13 leté 
veteránské kariéře patří kromě získá-
ní mnoha titulů mistra republiky i ti-
tul vítěze mezinárodního mistrovství 
Rakouska, páté místo z MS z austral-
ského Perthu, finálová účast z MS z 
finského Tampere 2022, bronzová me-
daile z mistrovství světa z korejského 
Daegu, stříbrná medaile z ME z portu-
galské Bragy 2022, bronzová medaile z 
ME z italské Pesccary 2023. 
Dále úspěšně několikrát reprezento-
val ČR (včetně vítězství v disciplíně) při 

mezistátních pětiutkáních Chorvatsko, 
Slovinsko, Maďarsko, Rakousko, Čes-
ko.
Mezi jeho sportovní úspěchy patří i 

jeho trenérská činnost, kdy se jeho 
svěřenkyně, také veteránská oštěpař-
ka, Vanda Marušová (za mlada svěřen-
kyně Dany Zátopkové ), stala pod jeho 

vedením mistryní světa v Tampere a 
mistryní Evropy v Pesccaře. V. Maru-
šová je také hostující členkou v kbel-
ském Sokole a je zároveň starostkou 
břevnovského Sokola. V současnosti 
se provdala a změnila své jméno na 
Srbová po svém trenérovi a manželo-
vi.
Vladimír Srb výborným způsobem re-
prezentuje naši obec, Českou republi-
ku, TJ Sokol Kbely a Českou obec so-
kolskou.
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Už jste byli ve vinořském areálu 
golfu? Otevřeno je pro všechny 
AREÁL GOLFOVÉHO 
HŘIŠTĚ MEZI KBELY A 
VINOŘÍ MÁ ZA SEBOU 
PRVNÍ ROK PROVOZU A 
PRO OBYVATELE KBEL SI 
PŘICHYSTAL NA ROK 2024 
DÁREK, ANEB „SOUSEDI 
SOUSEDŮM“

Po několikaletém zdržení a po změně 
majitele na jaře 2023 otevřel pro 
veřejnost a golfové hráče vinořský 
golfový areál Stal se součástí značky 
Prague City Golf, která provozuje 
také podobný areál na jihozápadě 
metropole na pomezí Zbraslavi a 
Lipenců a městský tréninkový areál u 
Libeňského mostu v Praze 7.

Pro golfisty je vinořský areál novou 

výzvou a přátelským hřištěm. První 
rok provozu ukázal jeho kvality 
a hráči jsou s ním spokojeni. 
Mistrovské hřiště s 18 jamkami, které 
navrhoval britský golfový architekt 
Jonathan Gaunt nabízí také rozsáhlé 
tréninkové plochy a také menší 
hřiště, které využívá především 
tréninková akademie. Zároveň si 

zde může golf vyzkoušet i „obyčejný 
smrtelník“, tedy i ten, kdo nemá 
zkušeností s tímto sportem.

Celý objekt je přístupný všem, kdo 
do areálu zavítají. A že se mají na co 
těšit. Prostory a zázemí nejen pro 
golfisty nabízí restauraci s názvem 
Soul.ad, v níž si užijí dobré jídlo při 
obědě či večeři všichni milovníci 
kvalitní gastronomie založené na 
lokálních surovinách.   Letní měsíce 
a slunné dny vybízejí k posezení na 
rozlehlé terase, odkud je kouzelný 
výhled do sytě zelených ploch s 
jezerem. 
Stejně tak je možné domluvit si 
jakoukoliv akci, kterou si můžete 
představit. Narozeniny, svatby, 
rodinné oslavy, firemní večírky anebo 
i školení, teambuilding a mnoho 
dalšího. Tým Prague City Golf i 
restaurace Soul.ad připraví nabídku 
přímo na míru pro každého. A kdyby 
se vám nechtělo po mnoha zážitcích 
domů, budou od jara k dispozici také 
prostory k ubytování. 

Vinoř tak není jen o golfu, ale kdo 
by chtěl golf vyzkoušet,  rozhodně 
může. V recepci vám poradí, jakým 
způsobem si lze zapůjčit hole, vzít 
košík míčů a začít odpalovat první 
rány na zdejším drivingu – tedy 
ploše určené jen k tréninkovému 
odpalování míčů. Není potřeba mít 

jakékoli golfové oblečení, vybavení. 
Stačí sportovní boty a trochu dobré 
nálady. 

Pro každého obyvatele Kbel také 
přichystal Prague City Golf ve svém 
vinořském areálu dárek. Každou 
sobotu počínaje 23. březnem 2024 
jsou obyvatelé Kbel vítáni v areálu 
Vinoř, kde na ně bude čekat možnost 
vyzkoušení si golfu, a to zcela zdarma. 
Součástí přichystaného dárku v 

hodnotě více než 10 000 korun je 
trénink jednotlivých golfových úderů, 
vyzkoušení si hry na samotném hřišti 

a mnoho dalšího.

Zaujalo vás a chtěli byste si 
vyzkoušet? Čím blíž bude termín, 
tím častěji sledujte webové stránky 
Prague City Golf www.pcg.cz, kde se 
dozvíte detail a další postup. 
Služby našeho výukového a 
tréninkového centra pro golf zajišťuje 
Prague City Golf Academy. 

Přijďte si užít možnost poznat golf 
prostřednictvím našich trenérů i 
zkušeností vašich sousedů, kteří 
s námi již začali. Vítáni jsou úplně 
všichni, rodiny s dětmi, dospělí i 
senioři. Přidejte se a najděte si cestu 
ke hře, která má nejen zdravotní 
benefity, ale zároveň umožňuje 
společné trávení času celé rodině. 
Trénujte, hrajte a k tomu si 
vychutnejte kulinářské umění našich 
kuchařů. 
Přijďte od konce března na golf do 

Vinoře, je to jen kousek od vašich 
domovů!

Těšíme se na vás v týmu Prague City 
Golf a Prague City Golf Academy

www.kbely.tv
KBELY TV
Výběr nejzajímavějších reportáží

Kbelská knihovna přináší řadu novinek
Kbelská knihovna je na radnici už 19 let. V poslední době přinesla řadu 
novinek - třeba samoobslužný displej nebo nový web.
https://www.youtube.com/watch?v=5ubaPD62Yls&ab_channel=Kbe-
lyTV

Fotografická soutěž
5. ročník amatérské fotografické soutěže odstartoval. Fotky můžete posí-
lat do 5. 4. 2024.
https://www.youtube.com/watch?v=YbwBKmAtg5k&ab_channel=Kbe-
lyTV

Kbelská 10 - 38. ročník
Reportáž ze silničního běžeckého závodu Palestra Kbelská 10 v roce 2024. 
Závod proběhl 2. 3. 2024. Uspořádala VŠTVS Palestra.
https://www.youtube.com/watch?v=DbBGaO4FquA&ab_channel=Kbe-
lyTV

Stovka letopiseckých setkání
Letopisecká setkání oslavila kulatou stovku. A dostala i pochvalu zvenčí. 
Od koho?
https://www.youtube.com/watch?v=0eqAsApJpBY&ab_channel=KbelyTV
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www.hangar19.cz

@kbely_hangar19

hangar19Kbely

Na Tvořivých dílnách se celý měsíc věnovali pouze výrobě jednoho opeřence. 

Vrhli se na něj metodou papier mache a byla to jízda. Celkem 15 úžasných ptáků 

vylétlo na konci února z Hangáru 19 do celých Kbel.

Pořad o Kbelácích pro Kbeláky. 
Seznamte se s osobnostmi, kteří zde žijí, 
tvoří a nebo mají nějakou vazbu na Kbely.

Umělci na kroužku Výtvarka se pustili s nadšením do zpracování jarních témat. 

Nebáli se ani jarní lásky ani malby ptactva, které můžeme zahlédnout 

na zahradách a loukách. Valentýnské téma zpracovali na plátno pomocí 

obtiskávání vlastnoručně vyrobených tiskátek z brambor. Krásné obrazy jistě 

v únoru potěšily nejedno srdce.

V  sobotu 23. března od 14 hodin se na vás těšíme 

v Centrálním parku. Připravujeme pro vás netradiční 

velikonoční tvoření přímo s našimi lektory z Hangáru 19. 

Najdete nás v jednom ze stánků. 

https://hangar19.cz/o-zivote/ 

03.03. | Tajemství modré kočky, Divadlo Neklid

10.03. | Co zaseješ, to sklidíš, Dobře naladěné divadlo

17.03. | Interaktivní program, Písečná animace

24.03. | Jarní dračí pohádka, Divadlo Rolnička

31.03. | Zmrzlíkovy Velikonoce, Ilegumova divadelní společnost

Hraje se každou neděli od 14:30, vstupné 50,-

Co nás letos všechno čeká 

Od začátku roku jsme se věnovali plá-
nování projektů na tento rok. Návrh 
jsme živě prodiskutovali a finálně od-
souhlasili na členské schůzi. Přehled 
projektů najdete na stránkách www.
srpskbely.cz. 
Zachovali jsme oblíbené akce jako je 
Rodičovská kavárna, Profesím pod po-
kličku, Zahradní slavnost, Děti dětem 
atd. Po úspěšných pilotních kolech 
určitě zopakujeme zapojení se do 
Jazykového dne, Dnes vaří děti, Kbel-
ského psavce a zorganizujeme Den 
deskovek nebo Kreativní dílnu. Nově 
jsme si naplánovali Ples SRPŠ a Biat-
lon bez sněhu. Vše jsme samozřejmě 
probírali se zástupci školy, protože 
vzájemná spolupráce na jednotlivých 
projektech je naprosto nezbytná.
V březnu proběhla milá akce Dnes 
vaří děti, která je spojená s projekto-
vým dnem školy Den s Andersenem. 
Ten nabízí dětem i možnost přespání 
ve škole, což znamená extra večeři a 
snídani pro značný počet strávníků. 
Na tomto projektu spolupracujeme 
se školní jídelnou, která vyhlašuje pří-
ležitost pro dobrovolníky z řad žáků, 
aby se do vaření zapojili pod vedením 
zkušených kuchařů a asistence rodi-
čů. Minulý rok měla akce velký ohlas 
a připravené jídlo si získalo vynikající 
hodnocení. Věříme, že i letos si stráv-
níci pochutnali.
V lednu proběhla v rekordním počtu 
navštívená Rodičovská kavárna na 
téma Nástrahy internetu, kterou vedl 
policista kapitán Kovář. Ten o proble-
matice přednáší i na vysoké škole a 
byl pro rodiče cenným poradcem při 
jejich dotazech. Střípky z akce najdete 
na našem fb a webu. Další Kavárnu 
věnujeme tématu Puberta dětí aneb 
výzva pro rodiče a uskuteční se 16. 
dubna, viz leták. Všichni jste srdečně 
zváni! 
Dále se mohou v dubnu těšit, přede-
vším děti, na Den deskovek. Nechce-

me ale dopředu prozrazovat úplně 
vše, čtěte zprávy od svých třídních 
důvěrníků, které pravidelně infor-
mujeme a sledujte nás na webu i fb. 
A pokud máte jakékoli dotazy, pište 
nám na e-mail: srps.kbely@seznam.
cz
Přejeme vám krásné jaro a těšíme se 
na viděnou na našich akcích! 
 

Vlaďka Kolaříková, předsedkyně 
SRPŠ 

Sdružení rodičů a přátel 
školy

 vývoj a výchova dítěte v pubertě
 komunikace s dítětem v tomto období
 rozvoj osobnosti
diskuse

Vaše dotazy můžete položit také předem na tento e-mail:
srps.kbely@seznam.cz

Hlavním hostem bude  PhDr. Ilona Špaňhelová
dětská psycholožka

PUBERTA DĚTÍ 
aneb výzva pro rodiče

CÍLEM NAŠÍ AKTIVITY JE ŠKOLA OTEVŘENÁ RODIČŮM A RODIČE OTEVŘENÍ ŠKOLE

Srdečně Vás zveme na 

Rodičovskou kavárnu

v úterý 16. dubna 2024 od 18 h v jídelně staré budovy
Základní školy, Albrechtická 732, Praha Kbely



V roce 1943 se za kabinami nového 
fotbalového hřiště AFK KBELY za-
čaly stavět dva kurty na odbíjenou 
a pod nimi hřiště na košíkovou. Na 
jaře válečného roku 1944 již stálo 
primitivní pískové hřiště, na ka-
ždém konci dřevěné sloupy a přímo 
na nich přitlučené prkenné desky 
s obručemi. Čí to byl tehdy nápad - 
zbudovat toto hřiště - dnes již asi 
nikdo neví, ale postavením hřiště 
byly vytvořeny základní podmínky 
pro vznik košíkové ve Kbelích. Zde 
se začali scházet chlapci, většinou 
dorosteneckého věku a začali sami 
pronikat do umění tohoto pro větši-
nu z nich naprosto neznámého spor-
tu. Již 15. června 1944 bylo na tomto 
pískovém hřišti sehráno první přá-
telské utkání.

Soupeřem bylo firemní družstvo 
Philips (pozdější Tesla). Byli to 
většinou dorostenci značně zkuše-
nější. Muži Philips patřili v té době 
vůbec k nejlepším. Za naše družstvo, 
které hrálo pod názvem AFK Kbely, 
hráli tito hráči: J. Korynta, Karel 
Bartoška, Oldřich Fukal, Vl. Bouzek, 
Zdeněk Růžička, M. Marcík, Václav 
Šedivý a Pobuda. Poločas skončil 1 : 
24 a náš jediný a první bod historie 
zaznamenal Oldřich Fukal. V druhé 
půli naši borci přidali ještě 8 bodů, 
ale hosté byli přece jen daleko pro-
duktivnější, a tak utkání skončilo 
jejich jasným vítězstvím v poměru 
64 : 9. Zápas řídil Vratislav Štoví-
ček, který měl určité zkušenosti ze 
školy a v té době pracoval v Ost-
markwerke (v tuto chvíli už bývalém 
PALu). Naši první hráči měli možnost 
hrát za tuto firmu první utkání a 
trénovat na výše zmíněném hřišti, o 
jehož zřízení měla firma pravděpo-
dobně zásluhu. V zimním období tré-
novali v pronajaté tělocvičně 

v centru Prahy v AXE, v ulici Na 
Poříčí. K výše jmenovaným chlap-
cům se brzy přidali další, jako O. 
Knedlhans, Zdeněk Šedivý, Zdeněk Za-
padlo, J. Kuliš, K. Kupka a M. Ondří-
ček, ze starších pak J. Kobyle. Ještě 
v roce 1944 byla sehrána asi tři až 
čtyři utkání s Dolnopočernickým SK 
a odvetný zápas s družstvem Philips. 

Na jaře - 25. března 1945 - byl prove-
den letecký nálet na Kbely a okolí. 
Při něm došlo k poškození dřevěných 
konstrukcí a desek na košíkovou. 
Konec války znamenal pro všech-
ny oddech a většina mládeže, která 
se vrátila zpět do Kbel, se s elánem 
pustila do sportování. Krátkou dobu 
chodili chlapci hrát košíkovou na 

la. Brzy obnovila činnost TJ Sokol 
a část sportovní aktivity byla pře-
nesena do sokolovny a na košíkovou 
se zapomnělo. Avšak v zimním období 
1945–1946 se podařilo zřídit v tělo-
cvičně na straně balkónu konstrukci 
s deskou a obručí a tím byly dány 
nové podmínky pro trénink košíkové 
a k tomu i v zimním období. Tréninky 
byly z počátku nepravidelné, později 
dvakrát týdně po skončení cvičení 
sokolských mužů od půl desáté večer 
do pozdních nočních hodin s velkým 
elánem a chutí. Běžné bylo, že sokol-
ník bratr Hron musel nadšence k je-
jich nelibosti vyhazovat z tělocvič-
ny a zhášel jim světla v sále. Jinak 
by byli vydrželi hrát košíkovou na 
jeden koš i dlouho přes půlnoc.

OSLAVY 80. VÝROČÍ
KBELSKÉHO BASKETBALU

(pokračování na www.basketkbely.cz/o-nas)

pronikat do umění tohoto pro větši-
nu z nich naprosto neznámého spor-

Poříčí. K výše jmenovaným chlap-
cům se brzy přidali další, jako O. 
Knedlhans, Zdeněk Šedivý, Zdeněk Za-
padlo, J. Kuliš, K. Kupka a M. Ondří-
ček, ze starších pak J. Kobyle. Ještě 
v roce 1944 byla sehrána asi tři až 
čtyři utkání s Dolnopočernickým SK 
a odvetný zápas s družstvem Philips. 
Všechna utkání skončila vítězstvím 
soupeřů. Konec války se blížil. Ně-
kteří byli nasazeni mimo Kbely a 
sportovní činnost stále upadala. S 
příchodem zimy košíková skončila.

Na jaře - 25. března 1945 - byl prove-
den letecký nálet na Kbely a okolí. 
Při něm došlo k poškození dřevěných 
konstrukcí a desek na košíkovou. 
Konec války znamenal pro všech-

27. du 22os os 8 le8 lekeso ku
keso kuP:

9. - 13. - po u
přáteápáe
ýte

15. až ... eáe
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V pátek 5. ledna mladí koledníci 
Tříkrálové sbírky zavítali na radnici 
MČ Praha 19, zazpívali několik 
koled a popřáli vše nejlepší do 
nového roku.
Kbelská farnost se pravidelně 
zúčastňuje Tříkrálové sbírky a malé, 
mladé i starší koledníky Tříkrálové 

sbírky můžete potkat i ve kbelským 
ulicích od 1. do 14. ledna 2023, a to v 
doprovodu dospělé osoby, která musí 
mít u sebe legitimaci a na vyžádání ji 
předložit.
https://www.trikralovasbirka.cz/o-
sbirce/

red.

Tříkrálová sbírka

Vážení občané Kbel,
dovolte nám tímto poděkovat za Vaši pomoc a aktivitu během Tříkrálové sbírky. Velké poděkování patří především 
Vám všem, kdo jste naše koledníky s láskou přijali a do Tříkrálové sbírky přispěli jakýmkoliv finančním obnosem. 
Pomáháte tím, nejen nám, šířit dobro a lásku, které není nikdy dost.
V letošním roce se podařilo ve Kbelích vykoledovat částku 20.035 Kč. 
Celkový výtěžek Charity Neratovice v Tříkrálové sbírce 2024 byl v 
rekordní výši 228.344 Kč. Již loňským záměrem Tříkrálové sbírky po-
řádané Charitou Neratovice bylo získat finance na vybudování bezba-
riérových chodníků kolem Domu s pečovatelskou službou sv. Jakuba v 
Libiši, abychom našim klientům lépe zpřístupnili velkou část zdejší za-
hrady. Ačkoliv se nám vloni podařilo vybrat celou zamýšlenou částku, 
ukázalo se, že při současných cenách práce i materiálu to na realizaci 
tohoto projektu bohužel nestačí. Pro letošní rok tak zůstalo hlavním 
záměrem sbírky získat chybějící finance na výstavbu chodníků, odpo-
činkových zón s altánem a celkovou revitalizaci zahrady, což se nám, i 
díky Vaší štědrosti, konečně podařilo. Zbývající část vybraných peněz 
bude využita na nákup potřeb pro kreativní činnosti a rehabilitační 
sportovní vybavení pro seniory a pro práci s mládeží.
Velice si vážíme Vaší podpory a účasti. Máme velkou radost, že jsme 
se letos mohli znovu osobně setkávat a uspořádat tradiční koledu Tří 
králů, která byla více než úspěšná. Do nového roku 2024 nezbývá než 
popřát nám všem pevné zdraví, mnoho dalších milých setkání a neko-
nečný úsměv na tváři.
Děkujeme za Vaši štědrost.

Irena Růžičková
Vedoucí kanceláře a provozu

 Koordinátor Tříkrálové sbírky

;          Charita Neratovice 
                          U Závor 1458 
                        277 11 Neratovice                                            Neratovice, dne: 19. ledna 2024 
   

IČO: 47009730 ,    Bankovní spojení : 0461220399/ 0800 ,   tel./fax: + 420 315 685 190                         
 sekretariat@charita-neratovice.cz  ,   www. neratovice.charita.cz                                                                         2012,2017 

 
Městská část Praha 19 
Semilská 43/1  
197 00 Praha 9 
 

 
Vážení občané Kbel,  

 
dovolte nám tímto poděkovat za Vaši pomoc a aktivitu během Tříkrálové sbírky. 

Velké poděkování patří především Vám všem, kdo jste naše koledníky s láskou přijali a do 

Tříkrálové sbírky přispěli jakýmkoliv finančním obnosem. Pomáháte tím, nejen nám, šířit 

dobro a lásku, které není nikdy dost. 

 
V letošním roce se podařilo ve Kbelích vykoledovat částku 20.035 Kč. Celkový 

výtěžek Charity Neratovice v Tříkrálové sbírce 2024 byl v rekordní výši 228.344 Kč. Již 

loňským záměrem Tříkrálové sbírky pořádané Charitou Neratovice bylo získat finance na 

vybudování bezbariérových chodníků kolem Domu s pečovatelskou službou sv. Jakuba 

v Libiši, abychom našim klientům lépe zpřístupnili velkou část zdejší zahrady. Ačkoliv se nám 

vloni podařilo vybrat celou zamýšlenou částku, ukázalo se, že při současných cenách práce  

i materiálu to na realizaci tohoto projektu bohužel nestačí. Pro letošní rok tak zůstalo hlavním 

záměrem sbírky získat chybějící finance na výstavbu chodníků, odpočinkových zón 

s altánem a celkovou revitalizaci zahrady, což se nám, i díky Vaší štědrosti, konečně 

podařilo. Zbývající část vybraných peněz bude využita na nákup potřeb pro kreativní činnosti  

a rehabilitační sportovní vybavení pro seniory a pro práci s mládeží.  

 
Velice si vážíme Vaší podpory a účasti. Máme velkou radost, že jsme se letos mohli 

znovu osobně setkávat a uspořádat tradiční koledu Tří králů, která byla více než úspěšná. 

Do nového roku 2024 nezbývá než popřát nám všem pevné zdraví, mnoho dalších milých 

setkání a nekonečný úsměv na tváři.   

 

Děkujeme za Vaši štědrost.  
                       Irena Růžičková   

              Vedoucí kanceláře a provozu 

   Koordinátor Tříkrálové sbírky  
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Zhodnocení halové sezóny

MINIBENJAMÍNCI U6
Hráči kategorie U6 a U8 se zatím 
zúčastnili 5 turnajů v hale na 
Hagiboru. V kategorii U6 jsme vždy 
postavili 1 tým. Většina hráčů hraje 
tento rok pozemní hokej poprvé, 
přesto předváděli hezké hokejové 
akce.
Tým U6:
Samuel Bardon, Nikola Bartonová, 
Kateřina Futerová, Tomáš Ludvar, 
Kateřina Nová, Eduard Nový, Isabela 
Sirovátková, Jiří Slavata

Trenéři: Michal Kačmařík a Rudolf 
Tůma

BENJAMÍNCI U8
V kategorii U8 jsme i přes velkou 
marodku vždy postavili 2 týmy. Hráči 
a hráčky předváděli super výkony a 
umísťovali se na předních příčkách. V 
březnu nás čekají ještě 2 turnaje opět 
v hale na Hagiboru.
Tým U8:
Adéla Baumanová, Gita Hajšlová, 
Eliška Hechtová, Ela Kinterová, Oliver 
Koupý, Thea Lančová, Kristián Lauer, 
Julie Lněničková, Marek Oberreiter, 
Amelie Offiahová, Emily Puldová, 
Martin Suda, Alan Tesař, Barbora 
Ventová

Trenér: Petr Hajšl
Asistent: Karolína Hanousková a 

Rudolf Tůma ml.
Kustod: Žaneta Slavatová

PŘÍPRAVKA U10
Do halové sezóny nastupovala 

v kategorii U10 převážně nová vlna 
hráčů, z nichž drtivá většina přešla 
během léta z nižší kategorie, objevili 
se však i úplně noví hráči. V menším 
počtu byli přípravkoví „veteráni“, 
kteří se již připravují na přechod do 
kategorie mladších žáků. Většina 
turnajů se konala v Průhonicích, 
v menší míře na Chodově, ze začátku 
byl problém zkoordinovat tým 
tak, aby hrál v „halovém režimu“ 
(hráči byli zvyklí používat údery 
z venkovní sezony, objevil se i 
problém s nadskakováním míčku a 
vzájemnou spoluprací), nakonec si 
však hra sedla a až na pár problémů 
se hráči přizpůsobili prostředí haly, 
což ve výsledku přineslo své úspěchy. 
Celkově bychom halovou sezonu 
zhodnotili jako úspěšnou, jako 
vždy však víme, na čem musíme do 
budoucna zapracovat.

Za tým trenérů Radek, Michal
 
Turnaje:
Průhonice 11. 11. – 3. místo 
Hala Chodov 20.1. – 4./3. místo 
Průhonice 13.1. – 1. místo 
Hala Chodov 19.11. – 2. místo 
Průhonice 9.12. – 1. místo

Tým U10: 
Ondřej Bauman, Adéla Baumanová, 
Josefína Bláhová, Benedikt Cejnar, 
Oleg Demčyk, Filip Hlaváč, Albert 
Kazílek, Thea Lančová, Jan Mejsnar, 
Josef Plas, Albert Podskalský, Eduard 
Podskalský, Lilien Puldová, Jaroslav 
Rapant, Martina Sedláčková, Jan 
Volšík

MLADŠÍ ŽÁCI U12
Do halové sezóny jsme vstupovali s 
jistými obavami. Většina hráčů jsou 
technicky vybaveni spíše na venek, 
kde mají větší hřiště a pravidla 
umožňuji, aby byl balónek více ve 
vzduchu.

První dva zápasy jsme odehráli v 
Kadani.
Kbely - Kadaň 2 : 2
Kbely - Rakovník 5 : 3
V prvním zápase jsme se trápili, a 
nakonec v poslední minutě vyrovnali. 
Ztráta těchto dvou bodů, nás stála 
postup do skupiny o celkového vítěze 
ligy mladších žáků.

Další zápasy:
Kbely - Slavia 1 : 2
Kbely – Šenkvice (SK) 3 : 5
Kbely - Praga 3 : 6

Celkově jsme obsadili v naší skupině 
4. místo, které nás posunulo do 
bojů o 7.-12. místo. Nebrali jsme 
to nikterak tragicky. Před sezónou 
jsme neměli vysoké cíle, neboť 
většina hráčů se v mladších žácích 
teprve rozkoukávala. Těšili jsme se, 
že ve spodní tabulce budou soupeři 
„hratelnější“.

Kbely - Mnichovice 2 : 2
Kbely - Bohemians 5 : 1
Kbely - Kadaň   1 : 3
Kbely - Rakovník 1 : 6
Kbely - Hradec 0 : 1

Nakonec jsme obsadili 10. 
místo. Trošku zklamání. Byli jme 
přesvědčeni, že tuto skupinu 
vyhrajeme. Trápila nás koncovka. 
Kupříkladu v zápase s Kadaní jsme 
zahrávali 14 trestných rohů a nebyli 

jsme schopni vstřelit gól.
Poslední zápas s Hradcem byl 
nejhezčí za celou sezónu. I když jsme 
prohráli o kuličku.
Příští rok budeme hrát o medaile. 
Jsme o tom přesvědčeni. V tomto 
týmu dříme obrovská síla.
Brankáři: Matěj Špachta a David 
Rapant
Obrana: Sebastián Lauer (kapitán), 
František Řebříček, Vojta Hajšl, Jan 
Batěk, Matyáš Lehký
Útok: Samuel Marák, Jan Bezemek, 
Hanuš Papoušek, Vít Grochal, Eduard 
Podskalský, Vojta Venta, Matyáš 
Lanča a Albert Podskalský

Trenéři Petr Bárta, Václav 
Podskalský a Dominik Lauer 

(asistent)

MLADŠÍ ŽÁKYNĚ U12
V letošní vzrušující halové sezóně 
mladších žákyň jsme se umístily na 
čtvrtém místě. Bojovaly jsme do 
poslední chvíle, ale konečný zápas 
o třetí místo neskončil dle našich 
představ, ale i tak jsme s celkovým 
výkonem týmu velmi spokojené.
Většina týmu je tvořena hráčkami, 
které v loňské sezóně hrály ještě v 
kategorii přípravky, takže se nyní ve 
vyšší kategorii často střetávaly se 
zkušenějšími hračkami, ale i tak jim 
zvládaly obstojně konkurovat. 
Konkrétně v zimní části soutěže si 
zvykaly na větší rychlost halového 

hokeje oproti venkovnímu, což 
bylo určitou výzvou, ale současně 
i příležitostí k osobnímu rozvoji a 
zlepšení individuálních dovedností. 
Postupem času a společným úsilím 
jsme zdokonalovaly taktiku a 
vytvářely na hřišti naši hru, na kterou 
byl nejednou i tabulkově lepší tým 
krátký. 
Nejvíce jsme hrdé na velký posun, 
který tým udělal jako celek, ať už 
jde o výsledný výkon v poli, nebo 
o spolupráci a soudržnost na hřišti 
i mimo něj. Myslíme si, že se nám 
daří utvářet silnou partu nadějných 
hraček, které mají chuť bojovat a 
posouvat se dál. S velkým očekáváním 
vstupujeme do nadcházející venkovní 
sezóny, kde budeme mít příležitost 
ukázat naše zlepšení oproti podzimu. 
Těšíme se na výzvy, které nám 
venkovní hokej připraví. Na všechny 
se budeme pilně připravovat. 
Sára Chaloupecká a Anna Grieblová

STARŠÍ ŽÁCI U15
Omlazený tým starších žáků měl v 
halové sezóně 2023/2024 jediný 
cíl. Odehrát zápasy tak, abychom 
postoupili ze základní skupiny 
do skupiny o umístění a získat 
zkušenosti. Šest hráčů přešlo z 
mladších žáků a rozdíl v rychlosti a 
důrazu halové soutěže mladšího a 
staršího žactva je veliký. 
Pro lepší otrkání jsme postavili 
některé hráče i do zápasů dorostu, a 

ač s respektem, nakonec poznali, že 
jsou schopní odehrát a podat dobrý 
výkon i v této kategorii. Výkon tak 
byl zápas od zápasu lepší, ale naší 
Achillovou patou byly individuální 
chyby, které naši soupeři vždy 
dokázali využít ve svůj prospěch.
Sezónu jsme zahájili turnajem v 
Hradci Králové známým pod SUDA 
cupem. V základní skupině jsme 
postoupili do finálových bojů ze 
třetího místa. Ve finálové skupině 
jsme pokaždé podali výborný výkon 
na začátku zápasu, ale s postupem 
času se projevila větší zkušenost 
soupeře, který vždy vyhrál větším 
brankovým rozdílem, než bychom si 
přáli. Nicméně pozitivem je, že jsme 
dokázali v každém zápase vstřelit 
branku a ne jednu, v každém zápase 
jsme měli moment, kdy jsme měli 
herní převahu a dokázali jsme mít hru 
pod kontrolou.
Přestože jsme skončili na 6. místě z 
celkových 13 družstev (z toho jeden 

byl ze Slovenska), odehráli jsme 
některé duely s vědomím, že na 
vítězství jsme schopni dosáhnout pod 
podmínkou, že nebudeme mít herní 
výpadky v důležitých momentech 
zápasů.

Dušan Hrazdíra

Jaká byla halová sezona? No …
Jako první bych chtěl ocenit velký 
benefit v podobě krásné haly, kterou 
mají hráči k dispozici. Mít 2x týdně 

POZEMNÍ HOKEJ 
SOKOL KBELY
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možnost tréninku v rozumném čase 
také není to, co bych znal ze svého 
dřívějšího trenérského působení. 
Halový hokej je úplně jiný, než ten 
„opravdový“ pozemní / venkovní a 
některým hráčům nemusí vyhovovat 
jeho rychlost, styl a v neposlední 
řadě ani malý prostor. Je to naprosto 
normální a do budoucna se to bude 
klukům ještě více profilovat. Už teď 
se u některých dá poznat, jestli radši 
běhají se skákajícím balonkem, nebo 
hrají radši u země s jistotou položené 
hole. 
Dalším nepsaným pravidlem je, že 
týmová výkonnost a výsledky ve 
venkovním hokeji se často neodráží 
do toho halového, protože zde se 
konkurence často vyrovná, vzhledem 
k menšímu počtu hráčů. A právě 
tohle “pravidlo” bylo proti nám, 
protože ostatní týmy daly téměř vždy 
dohromady alespoň jednu pětku 
starších a zkušenějších hráčů, což v 
hale stačí.
Nepamatuju si výsledky, protože 
pro mě upřímně nejsou zpětně 
důležité a už vůbec ne 100% 
vypovídající o předvedené hře. I v 
každém prohraném zápase jsme byli 
rovnocennými soupeři, bohužel ale 
vždy jen nějakou jeho část. Někdy 
jsme zápas dobře začali, někdy byli 
lepší v jeho střední části a někdy 
jsme se probrali až na konci. Dobrou 
zprávou také budiž to, že jsme sice 
hodně, opravdu hodně, branek 
inkasovali, ale rozhodně jsme nevyšli 
střelecky naprázdno. A to ani v těch 
nejtěžších zápasech. 
Za mě asi nejlepší zprávou je to, že 
naším největším soupeřem … jsme si 
byli mi sami. Bylo to znát v zápasech, 
které se dobře rozjely, ale pak se 
něco stalo a během okamžiku bylo 
vše jinak. Je to i na nás trenérech, 
abychom tohle lépe poznávali a 
reagovali – poučení do budoucna, se 
kterým se dá pracovat. 
Z týmu na úplném konci sezony 
odchází jen pár hráčů, většina tedy 
zůstává a já jsem přesvědčený, že 
je do dalších let na čem stavět. 
Mezi kluky vidím několik nadějných 
hráčů, někteří herně vyrostli právě 
teď v halovém období. Ostatní týmy 
budou mít odliv hráčů určitě větší, 

takže příští sezona by měla být i pro 
diváky, kteří kluky vždy hnali dopředu, 
výsledkově zajímavější. I když … ani 
tak si je asi nebudu pamatovat …

Jakub Krábek

STARŠÍ ŽÁKYNĚ U15
Pro halovou sezónu jsme připravili 
tým složený pouze z hráček 
odchovaných naším oddílem. 
Vzhledem k nezkušenosti většiny 
hráček a absenci brankářky jsme 
neměli nikterak vysoká očekávání. 
Již první utkání nám ukázala, že v 
této kategorii již není možné odehrát 

celou sezonu bez gólmanky se ctí. 
Jelikož se nám dlouhodobě nedařilo 
brankářku sehnat, bylo nám povoleno 
nasadit na post brankáře chlapce 
z kategorie U12. Toto významně 
pomohlo týmu k herní i tréninkové 
pohodě, byť vítězného utkání 
jsme se ani po obrovském boji v 
závěrečném kole nedočkali. Hráčky 
ve většině případů přistupovaly k 
zadaným úkolům zodpovědně, a to 
jak v tréninku, tak během soutěžních 
utkání. Navzdory tomu, že se nám 
nepodařilo dosáhnout ani na dílčí 
výsledkový úspěch hodnotíme 
halovou sezónu v zásadě pozitivně. 
Halová sezóna nám kromě jiného 
ukázala, že nezkušenost lze vyvažovat 
bojovností a týmovým duchem.

Marek Fikrle

DOROSTENCI U18
Letošní halová sezóna pro nás byla 

spíše o přežití než o boji o umístění se 
na vyšších příčkách. Dorostenci hráli 
v omlazené sestavě spolu se staršími 
žáky. I tak byli schopni hrát tvořivý 
hokej a dali zabrat i zkušenějším 
soupeřům. Letošní sezónu jsme 
zakončili na předposlední příčce.

Jakub Griebl

MUŽI
Letošní halová sezóna byla velmi 
rychle za námi. Hráli jsme jen 6 
zápasů ve třech hracích dnech. Tím 
pádem jsme se tolik nesoustředili 
na výsledky, ale spíše na celkové 

fungování týmu. Byla to spíše 
zkouška před hlavní událostí. A tou 
je postavení mužského týmu ve 
venkovní soutěži.
Hráči: 
Šimon Novotný, Viktor Felt, Václav 
Podskalský, Pepa Vaněček, Viktor 
Boháč, Oliver Hrazdíra, Vojta 
Větrovec, Tomáš Mejsnar, Dominik 

Netrefa, Marcel Růžek, Jan Růžek, 
Roman Gacek.

Na nejvyšší úrovni hrají dva naprosto 
odlišné sporty, i tak si jsou v mno-
hém podobní. Kateřina Laciná, kapi-
tánka ženské reprezentace pozem-
ního hokeje, která se poprvé s tímto 
sportem setkala ve Kbelích, zastává 
stejnou roli jako Tomáš Souček u fot-
balového národního týmu. Oba patří 

mezi špičku svého oboru a vydělávají 
si v zahraničí. Spojuje je rovněž vý-
borná fyzická kondice. V jedné ze sta-
tistik má záložnice belgické Braxgaty 
dokonce navrch. Za zápas je schopna 
naběhat více kilometrů než pověstný 
„běžec“ z West Hamu. Nedávno se 
kapitánští kolegové poprvé osobně 
setkali. Vedle běhání na hřišti stihli 
probrat boje o olympiádu v Paříži a 
EURO či výměnu dresů.

Jak zařídit, aby se s vámi sešel kapi-
tán fotbalové reprezentace? Zkuste 
Tomáše Součka na hřišti v něčem 
trumfnout. Kateřině Laciné se to po-
vedlo. Zkušená pozemní hokejistka 
a odchovankyně klubu pozemního 
hokeje Sokol Kbely, která jako první 
Češka hrála prestižní nizozemskou 
Hoofdklasse, při jednom zápase 
stihla uběhnout 11,8 kilometrů, čímž 
předčila výkon pověstného fotbalo-
vého „maratonce“ v reprezentačním 
dresu. I tato statistika sehrála roli při 
netradičním setkání dvou českých 
sportovců s kapitánským „céčkem“.

„Z legrace jsem to zmínila před 
kamarádem, který se s Tomášem 
osobně zná. A i díky několika dalším 
dobrým duším se povedlo potkat se 

osobně. Moc si toho vážím, Tomáš 
je obrovská persona,“ přiblížila La-
ciná ke schůzce se Součkem. Podle 
ostřílené hokejistky osmadvacetiletý 
záložník na novém měření netrval. 
„Vlastně se jen smál.“

Když Souček zjistil, že se i vzhledem k 

nabitému programu může s Lacinou 
setkat, neváhal. „Moc rád pozná-
vám zástupce jiných sportů, zajímá 
mě jejich fungování i rozdíly oproti 
fotbalu. A s Katkou se povídá moc 
dobře. Vyzařuje z ní silná osobnost a 
má co říct,“ řekl rodák z Havlíčkova 
Brodu na adresu „kolegyně“. Přiznal 
také, že pozemní hokej si nikdy ak-
tivně nevyzkoušel, přitom mohl mít 
příležitost ještě během angažmá ve 
Slavii. V Edenu jen několik metrů od 
fotbalového stadionu se nachází i 
„pozemácké“ hřiště.

„S hokejisty a hokejistkami jsme 
se na Slavii často potkávali. Trénovali 
jsme vedle sebe, takže základní pře-
hled jsem měl. Katce jsem aktuálně 
musel slíbit, že při nejbližší příležitos-
ti si alespoň základní triky s hokejkou 
vyzkouším,“ prozradil Souček. Byť La-
ciná nikdy neoblékala sešívaný dres, 
ani se nehlásila ke skalním fanouš-
kům, ke Slavii má vřelý vztah. Když si 
zajde v Česku na fotbal, tak údajně 
vždy do Edenu. A zápasy velice pro-
žívá. „Je správně chycená, do roka ji 
čekám na tribuně sever,“ usmíval se 
bývalý slávistický kapitán.

Role reprezentačního kapitána/kapi-
tánky byla také tématem společného 
setkání. Zjistili, že v tomto ohledu 
se fotbal a pozemní hokej příliš ne-
liší. Laciná a Souček se shodli, že 
ani jeden z nich si nepotrpí na velké 
proslovy a už vůbec ne bouchání do 
stolu. Jejich společným hlavním cílem 
je vždy podpořit spoluhráče, uklidnit 
méně zkušené a tmelit partu.    

Spojitostí, které stály za probrání, 
se ovšem nabídlo víc. Například na 
začátku zahraničních angažmá řešili 

podobné problémy. „Přes nový ja-
zyk, bydlení a celkovou aklimatizaci 
až po hledání nejbližšího obchodu a 
nesmělých oťukávání se se sousedy. 
Jen u smlouvy jsme asi řešili každý 
jiné položky,“ narážela Laciná s úsmě-
vem na výrazné rozdíly ve finančních 
odměnách u fotbalu a pozemního 
hokeje.

Autor: Jaroslav Kalina, redaktor 
deníku Sport 

a webu iSport.cz (kráceno)

Naběhá víc než Souček! Kapitánka hokejistek se sešla 
s lídrem fotbalistů
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Martin Pučálka
Před více než 15 lety se vydal na 
nelehkou cestu obchodování s 
krmivy pro psy a kočky. Brzy se 
zrodila myšlenka vytvořit vlastní 
krmivo, které by splnilo vysoké 
nároky vlastních psů. Tak se zrodila 
značka Marp, která již 12 let úspěšně 
působí na trhu a získala si mnoho 
příznivců, kteří oceňují nejen kvalitu 
krmiva, ale i způsob fungování 
rodinné firmy.

Jaký příběh stojí za Vaším 
podnikání?
Jak už to v životě bývá, i v mém 
případě byla u zrodu této myšlenky 

víceméně náhoda. „Může“ za to náš 
pes Vincent, který byl velký nejedlík 
s citlivým zažíváním. Ten mě 
„donutil“ se o krmiva začít zajímat 
a začít hledat. Hned od počátku mě 

to velmi zaujalo a rozhodl jsem se 
dovést první naší značku krmiva z 
USA– krmivo Artemis

Na co se Vaše firma s krmivy 
zaměřuje? 
Naším cílem bylo vytvořit krmivo, 
které bude mít špičkové složení a 
vysoce kvalitní suroviny a bude 
funkční. Přes další značky krmiv 
a dalších výrobků pro psy a kočky 
jsme se v poměrně krátké době 
dostali do stádia, kdy jsme chtěli více 
než jen krmivo dovést a prodávat. I 
přestože krmiva, která jsme dováželi 
byla vysoce kvalitní, stále jsme 
pociťovali jisté nedostatky. Proto 
jsme se rozhodli vytvořit první 
vlastní krmivo – krmivo Marp. 
Marp byla naše první značka a 
považuji ji za své první dítě. S jejím 
uvedením na trh nám pomohla řada 

prodejců, kteří si ji vzali takříkajíc 
za svou a aktivně ji nabízeli, za 
což jim nepřestávám být vděčný. 
Poměrně brzy po značce Marp jsme 
vytvořili značku Doxneo. Naším 

cílem bylo vytvořit krmiva, které 
budou mít špičkové složení a vysoce 
kvalitní suroviny a budou funkční. 
Při vývoji krmiv skutečně řešíme 
každou jednu surovinu ve složení, 
abychom dosáhli optimálního 
vyvážení. Za ta dlouhá léta jsem se 
setkal s celou řadou krmiv, která 
měla hezké složení, ale z nějakého 
důvodu nefungovala. Proto bylo 
naší prioritou vytvořit krmivo jak 
se špičkovým složením, tak s velkou 
funkčností. 

Jaké další benefity ve Vašem 
podnikání vidíte?
Díky vlastní značce jsme přestali mít 
jakákoliv omezení a můžeme zcela 
svobodně „tvořit“ produkty, které 
nám dávají smysl. A máme velkou 
radost ze zpětné vazby, kterou od 
zákazníků máme. Skutečně nás těší, 
když vidíme, jak vaši psi a kočky 
na našich krmivech fungují. Nikdy 
bychom nevytvořili produkt, který 
bychom nebyli schopni dát našim 
psům – to je náš standard, který je 
pro nás nepřekročitelný.
Co pro Vás obchod znamená? 
Obchod pro nás byl vždy víc než 
jen čísla. Máme radost z každého 
nového výrobku, máme radost z 
každého spokojeného zákazníka. 
Nejsme žádný investorský projekt 

Kbelští podnikatelé
a nevlastní nás žádný fond. Máme 
radost z toho, jaký jsme utvořili tým, 
který se nám o celý provoz firmy 
stará. Celý náš tým spojuje láska ke 
zvířatům. Tuto práci děláme hlavně 
proto, že ji máme rádi. 

Ve Kbelích sídlíte od roku 2009, 
proč jste si vybral Kbely a co na nich 
máte nejraději?
Naše společnost má sídlo v 
Letňanech, kde jsme měli původně 
i provozní prostory. Firma se ale 
rozrůstala a potřebovala prostory 

nové. Hledali jsme tedy vhodné 
prostory, které by byly blízko naší 
původní provozovně. Kbely těchto 
příležitostí nabízejí poměrně dost. 

Když jsme se museli v roce 2014 
stěhovat znovu, věděli jsme, že 
chceme zůstat ve Kbelích, což se 
nakonec i povedlo. Na Kbelích se 
mi líbí, že je to první nepaneláková 
městská čast, kde se žije daleko 
více komunitně a s větším ohledem 
na ostatní a okolí než v klasických 
městských částech. Milé občany 
Kbel zveme do naší prodejny, kam 
si mohou přijít pro radu ohledně 
krmení a vybrat ty správné produkty 
pro své mazlíčky.

Jaké plány máte do budoucna?

Plánů do budoucna máme celou 
řadu, nicméně všechny budou řízeny 
naším hlavním principem a to tím, že 
se budeme snažit vytvářet produkty, 
které dávají smysl a mohou být pro 
psy a kočky přínosem. 

red.
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Mateřská škola 
Albrechtická

Mateřská škola Letců

Jak jinak začít nový rok než dobrým 
skutkem? Naše mateřská škola se 
tradičně zapojila do Tříkrálové 
sbírky. Vybrané peníze jsme předali 
zástupcům Charity po dopoledním 
programu, který si pro nás připravili. 
Seznámili nás s příběhem Tří králů, 
ukázali dary a za doprovodu kytary 
jsme společně zazpívali písně 
spojené s touto tradicí.
V letošním školním roce jsme do 
našeho programu zařadili originální 
a inovativní projekt, který spojil 

vzdělávání, tvořivost a radost z 
pohádek. Celoroční projekt „Po 
stopách Večerníčků“, který je 
inspirován oblíbenými českými 
Večerníčky a má za cíl poskytnout 
dětem nejen zábavu, ale i možnost 
učit se novým věcem. Každý měsíc je 
věnován jinému Večerníčku, přičemž 
děti nejen sledují příběhy, ale také se 
aktivně zapojují do různých aktivit 
spojených s daným tématem.
Největším zážitkem z celoročního 
projektu se zatím stala návštěva 
divadla v Horních Počernicích na 
představení: Maxipes Fík. Děti se 
setkaly s postavami z oblíbeného 
Večerníčku a byl to pro ně 
nezapomenutelný zážitek, který 
zhmotnil jejich dosavadní tvořivost 
a zapojení do projektu. Divadelní 
představení nejen rozšířilo jejich 
kulturní obzory, ale také podnítilo 
jejich představivost a empatii.

První únorový týden jsme pojaly 
ve znamení zábavných a tradičních 
událostí jako je masopustní karneval. 
Den byl plný veselí a vzrušení. Děti 
přišly do školky v originálních 

kostýmech, které samy nebo s 
pomocí rodičů vytvořily. Třídy byly 
vyzdobeny barevnými praporky, 
girlandami a všude se rozléhala 
veselá hudba. Celý den byl věnován 
hrám, tanci a soutěžím spojeným s 
masopustní tradicí. 
Všichni se již těšíme na společnou 
zahradní slavnost – Pálení Moreny, 
což symbolizuje odstranění zimy a 

zlých sil. Přináší naději na nový 
začátek a lepší počasí, otevřeme 
bránu jaru. Po zimě odemkneme 

a očistíme naši školní zahradu 
od zimních nečistot a připravíme 
půdu na jarní setí a sazení v našich 
záhoncích.

Za kolektiv
Renata Holcmannová

ÚNOR VE TŘÍDĚ 
ŽABIČKY
V měsíci únoru jsme zažili 
plno zábavných, poučných, ale 
i dobrodružných věcí. První 
týden nás čekal karnevalový 
rej. V den karnevalu vešly děti 
do třídy v maskách a čekala 
je diskotéka, stanoviště s 
plněním úkolů, fotografování 
a v neposlední řadě odměna 
v podobě karnevalové 
hostiny. Tento týden jsme 
se připravili i na masopustní 
průvod po Kbelích, a to s 
celou mateřskou školou. Děti si 
vyrobily masopustní masky i čepice. 
Na průvod nepotřebovaly nic jiného 
než teplé oblečení, ručně vyrobenou 
masku a dobrou náladu. Na akci byli 
pozváni i všichni rodiče našich dětí. 
V rámci týdenního bloku „Hádej, 

čím jsem“ jsme si v činnostech 
vyzkoušeli formou her a praktických 
ukázek např. práci pekaře, švadleny, 
kuchaře, zedníka, učitele a dalších. 
Děti byly nadšené. Vstoupení do role 
učitele, pečení dobrot či vytváření 
ovocných špízů budeme pro veliký 
úspěch zřejmě dělat pravidelně až 

do konce školního roku. 
Ve třetím týdnu nás 
navštívila velitelka Obecní 
policie v Mratíně Ludmila 
Žembery. Objevili jsme, 
co vše má policie ve 
výbavě, co potřebuje ke 
své práci. Také jsme si 

zopakovali bezpečné chování mezi 
cizími lidmi např. v obchodním domě 
či na přechodu. Dozvěděli jsme se, 
jak se odchytává zvěř, jak dopravní 
policie postupuje při kontrole 
řidičů, nebo jak a čím můžeme my i 
posádka policejního vozu zachránit 
lidský život. V neposlední řadě nás 
čekalo divadlo ve školce. Objednaní 
divadelníci přijeli zahrát pohádku „O 
princi Bajajovi“. A co říci závěrem? 
Těšíme se na další měsíc, nová 
dobrodružství a zážitky.

      Dominika Linkeová a Jiřina 
Tichá, učitelky třídy Žabičky
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SPOUSTA DOBROT, 
SRANDY VÍCE – TO JE 
MASOPUSTNÍ VESELICE 
Milí sousedé a sousedky, vážení ob-
čané kbelští,
v  sobotu 3. února 2024 jsme si opět 
užili čas rozverného veselí, tance, 
rozpustilých maškar a samozřejmě 
dobrého jídla – zkrátka masopustní 
odpoledne, jak se patří. 

Masopust je přeci jedno z  nejve-
selejších období roku a naše tradice 
nám přímo velí, abychom jej řádně 

oslavili. A vy jste při tom samozřejmě 
nesměli chybět! 
Díky Vám všem, kteří jste se na akci 
účastnili, byly letošní oslavy co vese-
lé, vtipné a s velkou účastí masek. 
To víte, přespolní nám koukají přes 
plot, ale za nás organizátory mohu 
říct, že jsme se u nás ve Kbelích jak-
sepatří vytáhli….

O dobrou zábavu a dobré jídlo a pití 
bylo neméně dobře postaráno. Ke 
zpěvu, tanci a poslechu hrála kapela 

Brass Bombers. Dobroty mastné, sla-
né i sladké a k tomu něco na zahřátí, 

KRC COBYDUP

Velké poděkování patří všem, tedy nejen Vám příznivcům, ale všem 
dobrovolníkům, dárcům a podporovatelům, bez jejichž štědrosti a las-
kavosti by nemohl Masopust být. Děkujeme Městské části Praha 19, 
panu Tomáši Haniakovi, Karlu Kučerovi, Petru Levitovi, Petru Váňovi a 
panu Černému z řeznictví Keter.

zajistili místní živnostníci v čele s panem 
Černým a jeho vyhlášenou zabíjačkou. 
Pro děti a mládež zahrálo pohádku di-
vadlo Buřt. Vyvrcholením odpolední 
taškařice byla volba krále a královny 
Masopustu.
V dobrém jsme se sešli, dobře se pomě-
li a při tom si trochu legrace užili. Inu, všechno má svůj 
konec, jenom jitrnice dva….  a tak se opět za rok budeme 
těšit, až se ve Kbelích o Masopustu sejdeme.

 
Váš Masopustník

 (Lenka Maršáková, 
KRC CobyDup)
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SPARTAK KBELY
U8 zimní soustředění Krkonoše 2024
Ve dnech 5. - 9. 2. 1024 se skupina 
týmu U8 účastní zimní přípravy v Kr-
konoších na Smejkalových boudách.
O bohatý program jak sportovní, zá-
bavný i studijní se staraly trenérky Eva, 
Lucka, vedoucí týmu Máca a z řad ro-
dičů Jirka.
I přes nepřízeň počasí se soustředění 
vydařilo. Kluky to zocelilo a podpořilo 
týmovost a radost ze sportu.
Kromě dvou přátelských utkání proti 
FK Vrchlabí, si kluci i zabruslili na zim-
ním stadioně. Nechyběla ani návštěva 
plaveckého bazénu a výstup na roz-
hlednu Žalý. 
Všem se program líbil a už nyní se těší 
na to, jak si to příští rok zopakují.

U9 v nových dresech
Přes zimní pauzu se podařilo díky 
sponzorovi společnosti DEK Group po-
řídit týmu nové dresy a novou fanouš-
kovskou výbavu v podobně velkého 
bubnu. Kluci si hlasité povzbuzování 
moc chválí a cítí díky tomu od rodičů 
velkou podporu.

A nejen do nových dresů Spartaku 
Kbely se kluci z U9 letos v zimně 
oblékli. V rámci turnaje partnerských 
klubů Slavie Praha, odehraný dne 
13. 1. v tréninkovém centru SK Sla-
vie v Měcholupech, byl vytvořen je-
den tým Slavie, ve kterém se objevili 
i naši čtyři zástupci Kamal, Eda, Dan a 
Štěpán.
Posuďte sami, jak to klukům v dresech 
sluší.

U11 – zimní příprava
Tým U11 již tradičně trénoval i přes 
zimu 3x týdně (2x venku, jednou v tě-
locvičně), jen s Vánoční přestávkou, i 
díky možnosti využít UMT spřátelené-
ho klubu Slavia Radonice. 
Na víkendy byly domluveny přátelské 
zápasy, či turnaje. Mimo jiné turnaj 
partnerských klubů SKS v lednu. 
Začátkem února jsme pak vyrazili 

v téměř plné 
sestavě na zim-
ní soustředění 
na Smejkalovu 
boudu. 
Před vstupem 
do jarní části 
nás čekají přá-
telské zápasy s CAFC, SC Xaverov či 
Neratovicemi. 
Průběh jarní poloviny sezony bude 
pak přípravou zejména na červnový 
vrchol sezony v podobě finálové účas-
ti na Planeo Cupu U11 v Hlučíně, kde 
se pokusíme vylepšit loňské 19. místo.

Starší žáci v plném zápřahu
Tým SŽ se v prosinci účastnil tradičního 
již 3. ročníku zimního soustředění na 
běžkách v Jizerských horách. Zúčastni-
li se všichni hráči a počasí již tradičně 
bylo v tuto dobu spoustu sněhu. Kluci 
předváděli výborné běžkařské výkony 
a nahnali trochu té fyzické kondice. 
Pro fotbalovou přípravu se tým přihlá-
sil do zimní ligy na Loko Vltavín, kde 

začátkem března zabojuje v konečné 
tabulce o 5. - 8. místo.
Výborným doplňkem k tréninkům 
bylo během zimy cvičení s Denisou, 
kde si kluci pěkně zaposilovali s váhou 

svého těla.
Losování finálových turnajů Planeo 
CUP 2023/2024
Dne 16. 1. 2024, v přímém přenosu 

internetové televize tvcom.cz, z rukou 
bývalého reprezentanta a ambasado-
ra turnaje Honzy Kollera, došlo k vy-
losování finálových turnajů mládeže 
Planeo CUP 2023/2024.
Do finálového celorepublikového tur-
naje se probojovali naše dva týmy U9 
a U11.
Můžete se z přiložených tabulky fina-
listů sami přesvědčit, že jsme se do-
stali mezi elitu. 
Finálový turnaj ročníku U9 se sehraje 
ve dne 25-26.5 v Lázních Bohdaneč 
a U11 turnaj odehraje v Hlučíně ve 
dnech 8. - 9. 6. 2024.
Více informací o turnaji na www.pla-

neocup.cz.
Společná návštěva utkání Slavie Pra-
ha x Pardubice 
V neděli 25. 2. jsme využili nabídku 
v rámci partnerství se Slavií Praha 
navštívit v Edenu zápas naší nejvyšší 
soutěže. Utkání se všem líbilo, a to i 
díky třem střeleným brankám do sítě 
soupeře. Kluci se na utkání skvěle při-

pravili a vybavili potřebnými doplňky.
Děkujeme Slavii Praha za tuto mož-
nost užít si zápasy společně naživo. Je 
to pro kluky skvělá motivace do další 
fotbalové práce.
A-tým Spartaku Kbely se připravuje 
na jarní část
První mužstvo Kbel hrající 1. A třídu 
přezimovává na prvním místě tabulky 
a připravuje se i na čtvrtfinále praž-
ského poháru, kde narazí na Duklu 
Jižní Město. Po letním posilování kádr 
zatím nehlásí žádný nový příchod. Vý-
jimkou je Vojtěch Kaifer, který je ve 
Kbelích na testech ze Sokolu Písnice. 
Tým se v zimní přípravě utkal celkem 
s pěti soupeři, kterým zatím nasázel 
24 branek. Kbeláci v úvodu porazi-
li Čakovice 8:1, Újezd nad Lesy 7:3, 
Slavoj Starou Boleslav 7:3, Úvaly 1:0. 
Zatím jedinou porážku zaznamenali v 
Poděbradech, kdy oslabení o pár hrá-
čů podlehli kvalitnějšímu soupeři 0:6. 
Generálku tým odehraje s Březiněvsí v 
neděli 3. 3. od 15:00 v Satalicích.
Tým se v rámci zimní přípravy připra-
vuje na umělé trávě v Satalicích a ke 
svým tréninkům využívají i posilovnu 
ve kbelské hale, kde pod vedením 

Tomáše Panýrka st. pracují na silové i 
kondiční připravenosti.
Úvodní utkání 1. A třídy Kbeláci ode-
hrají 9. 3. na hřišti Motorletu s 1999 
Praha a před domácími fanoušky se 
poprvé představí 17. 3. s Libuší! 

Kbely do toho!
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Svaz tělesně postižených MO Kbely 
Výlet do Budyšína 7. 12. 2023
Na 640. Václavské trhy do Budyšína/
Bautzen jsme se vydali 7.prosince 
2023 s cestovní kanceláří SLANtour, 

kterou zastupovala velice příjemná 
paní průvodkyně Alexandra Klobouč-
níková. Vyrazili jsme směrem na Drá-
žďany. Bylo nás celkem 34 členů. Na 
hranicích jsou kontroly, ale my jsme 
patrně důvěryhodní a nás nechali 
projet bez kontroly.
Budyšín je více než 1000 let staré 
město v Horní Lužici, ležící na řece 
Sprévě. V Budyšíně bychom napočí-
tali 17 věží a bašt, které kdysi střežily 
staré obchodní město. Nejstarším 

vánočním trhem v Německu se pyšní 
díky Václavovi IV., který mu propůjčil 
Právo ke konání svobodného masné-
ho trhu.
Vůně Adventu se nese mezi „Bohatou 
věží „/Reichenturm/ a radnicí. Tato 
věž /1490-92/ je nakloněná a její 
vychýlení je 1,44 m.
Na procházce městem jsme viděli 
řadu památek, jako například Starou 
vodárnu a kostel sv. Michaela.
Na nejvyšším bodu města ve výšce 
219 m stojí dvou konfesní chrám sv. 
Petra /z r. 1213-21, 1429/.
Vyplatí se také navštívit Srbské 
muzeum, kde je možné se seznámit 
s historií, kulturou, literaturou Srbů 
od 6. století do současnosti. Nebo 
Městské muzeum/1912/, které je od 
r. 1991 regionálním muzeem Saské 
Horní Lužice.
Další zajímavostí v Budyšíně je Ně-
mecko – Srbské lidové divadlo -
jediné binacionální v Německu.
Abychom si nenechali ujít budyšín-
skou specialitu, koupili jsme si budy-
šínskou hořčici, a to od pikantní až po 
jemnou.
A pokud bychom se do Budyšína 
vydali znovu na Velikonoce, zažili 
bychom srbské velikonoční průvody 
na koních,
či umělecky zdobená velikonoční 
vajíčka. 
Je to velice příjemné a poklidné měs-

tečko. Ten, kdo se nerad mačká v tla-
čenici, určitě prohlídku a procházku 
po městě ocení. Byl to skutečně bez-

vadný předvánoční relax. Určitě příští 
ok zase před Vánoci vyrazíme někam 
za hranice všedních dnů.

Jitka Tržilová, STP MO Kbely

Rekondice Zvíkov
V nedělní podvečer  27.8. 23 dorazil 
plný autobus natěšených členů STP 
místní organizace Kbely do obce 

Zvíkovské podhradí,  k hotelu Zvíkov, 
který hostil naši skupinu po dobu 
týdenního rekondičního  pobytu.
Po sváteční večeři  a získání nezbyt-
ných informací jsme se ubytovali a 
zabydleli v příjemných hotelových 
pokojích a nabírali síly do dalších dnů.
K dennímu režimu patřily bohaté 
snídaně formou švédských stolů a po 
krátkém zažití  i pravidelná půlhodi-

nová cvičení nejen těla, ale i paměti. 
Obojí jsme všichni brali vážně a krás-
ně tak nastartovali s dobrou náladou 
sled dalších aktivit.
Možnosti byly pestré. Pro milovní-
ky plavání byl přímo u hotelu krytý 
bazén, který byl našimi členy s pov-
děkem využíván. Malebná  obec , Zví-
kovský  pivovar i nedaleký hrad Zvíkov 

nad dech beroucí přehradou, to vše 
lákalo k objevování a k procházkám. 
Pravda, počasí nám hlavně první den 
pobytu nebylo příliš nakloněné, ale 
jak se říká, není špatné počasí, jen 
špatně oblečení lidé .. Myslím, že 
většina z nás to brala sportovně a po 
předchozím týdnu s úmornými vedry 
jsme nadechovali čistý svěží vzduch a 
i déšť brali jako osvěžení.
A hlavně počasí se trvale po celý 
týden vylepšovalo a tak jsme si již 
v úterý bez deště užili výlet na zámek 
Hluboká. Zámek obklopuje park o 
rozloze 58 ha v přírodně krajinářském 
stylu, který založili Schwarzenbergové 
v padesátých letech 19. století. Mohli 
jsme se přesvědčit o tom, že se prá-
vem o Hluboké říká, že je klenotem 
Jižních Čech. Prošli jsme reprezen-
tační trasu zámku, viděli soukromé 
pokoje kněžny Eleonory, reprezen-
tační salónky – ranní salón s galerií 
předků Schwarzenbergů, velkou 
jídelnu i přijímací salón. Obdivovali 
jsme krásné tapiserie i mobiliář, který 
pochází částečně i z darů, např. i od 
Adalberta Stiftera – básníka Šumavy.  
Na závěr se s námi rozloučila milá 
paní průvodkyně krásným přednesem 
písně Rozvíjej se poupátko z filmu 
Pyšná princezna, který se také na 
zámku natáčel.  Výlet v nás zanechal 
krásné a věřím, že nezapomenutelné 
vzpomínky.
Další den jsme využili každý podle 
svých možností a přání. Například 
návštěvou malebného jihočeského 
města Písek. Kdo by se rád za slun-
ného počasí neprošel po starobylém 
mostě, neprohlédl si sochy 
z písku na nábřeží a nakonec se 
třeba neodměnil nějakou dob-
rotou v některé z cukráren?
A to na nás čekal další den, 
čtvrtek 31. srpna se společ-
nou  návštěvou Zemského 
Hřebčince Písek. Hřebčinec byl 
založen v roce 1902 a původní 
vnější vzhled si zachoval do 
dnešních dnů. V rámci prohlíd-
ky jsme získali jak teoretické 
znalosti – víme, jaký je rozdíl 
mezi hřebčínem a hřebčincem, proč 
se do výběhu nepouští celé stádo, jak 
cenní plemenní hřebci ve stájích stojí,  
jak probíhá inseminace, jaký je rozdíl 

mezi teplokrevníky a chladnokrevníky  
a mnoho dalšího. Na nádvoří jsme 
si prohlédli sochu koně od sochaře 
Myslbeka a pak jsme již v reálu mohli 
obdivovat živá zvířata i na kolbišti 
hřebčince, kde se koně s jezdci při-
pravovali na závody. Ve stájích jsme 
obdivovali ustájené plemenné hřebce 
a mohli se pokochat jejich krásou. 
Opravdový zážitek.

A když je někde krásně, čas utíká 
rychle. Přišel pátek a každý si po svém 
rekapituloval zážitky, znovu se loučil 
s hradem Zvíkov, s přívětivým pivova-

rem, kde mohl ochutnat nejen zlatý 
mok… Někdo přidal další zážitky, pěší 
výlet ke sv. Anně a tak pod.
Nastala sobota, balení a po obědě ná-

vrat do všedních dní.  Za všechno dík 
všem, kteří nám připravili tak krásný 
týden. Budeme se těšit na další akce.

Zdena Radostová

První pololetí 2024 budou schůzky Lidovém domě. 
27. 3. – schůzka – Světlá nad Sázavou přihlášky a platba
10. 4. – schůzka – vystoupení dětí z MŠ Letců
24. 4. – výlet Hrubý Rohozec, Dlaskův statek odjezd v 8.00
22. 5. – výlet – Světlá nad Sázavou odjezd v 8.00
5. 6., 19. 6. - schůzka, je možné, že se spíše sejdeme na zahradě v Mlado-
boleslavské 20
Rekondiční pobyty 2024:
Parkhotel Sokolov - 9. 6. - 15. 6. 2024
   Zaplatit do 30. 4. 2024, odjezd ve 13.00
Hotel Sádek - 25. 8. - 31. 8. 2024   
   Zaplatit do 31. 7. 2024, odjezd ve 13.00
Odjezdy na výlety a rekondiční pobyty jsou vždy z Bakovské. Výlety v 8.00, 
rekondice ve 13.00.
Preferuji platbu přes účet 260958696/0300.

 Zborníková, 
mob:722963961
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Žáci vyrazí v rámci programu 
ERASMUS + do Německa 
Milí čtenáři, již v březnu vyrazí skupin-
ka 10 žáků 7. a 8. ročníku v dopro-
vodu pedagogů na týdenní studijní 
pobyt do berlínské školy. Umožní nám 
to evropský program ERASMUS+, do 

kterého jsme se zapojili. Další sku-
pinka deseti žáků vyrazí do Berlína 
v dubnu. Žáci, kterých se původně 

přihlásilo přes 60, museli splnit určité 
podmínky. K nim patřil například i 
motivační dopis, na základě kterého 

pak vytvořená komise žáky vybíra-
la. Štěstí se pak usmálo na dvacet 
nejlepších. Program Evropské unie 
je mimo jiné zaměřen na podporu 
vzdělávání v Evropě.
Pro letošní deváťáky, které čekají přijí-
mací zkoušky, jsme realizovali několik 
dnů, ve kterých si mohli zažít zkoušky 
nanečisto. Připravili jsme je tak na 
simulované podmínky, které je za-

nedlouho čekají. Rodičům jsme pak 
nabídli schůzky, ve kterých mohli 
získat aktuální informace k novému 
systému přihlášek na střední školy. A 
v neposlední řadě jsme pak s kolegy v 
předem oznámeném termínu pomá-
hali rodičům a dětem s elektronickou 
přihláškou. Všechny tyto možnosti 
jsme dělali s vědomím, že mohou 
rodinám zjednodušit proces ve zcela 
novém systému přihlášek na střední 
školy. 

Eva Kulichová, ředitelka školy 

Úspěšní řešitelé Logické olympiády 2023 
Letošní ročníku Logické olympiády se zúčastnilo největ-
ší množství soutěžících. Počet zúčastněných poprvé v 
historii překročil hranici sta tisíc, přesně 101 295 z 3 986 
škol. 
I v naší škole počet účastníků roste, v tomto školním roce 

to bylo rovných 130 žáků a žákyň. Do krajského kola po-
stoupili dva zástupci z kategorie A, Adam Kozler ze třídy 
3. D a Viktoria Kraus z 5. D. Adam s Viktorkou se tak v 
pátek 3. listopadu setkali s dalšími 50 nejlepšími pražský-
mi řešiteli přímo v Mensa gymnáziu, o.p.s.
 Jarmila Rambousková, zástupkyně ředitelky školy

Kbelskou i Městkou 
knihovnu navštívili žáci        
4. a 5. tříd 
Žáci 4. ročníku navštívili během pod-
zimu místní obecní knihovnu, která 
se nachází v budově kbelské radnice. 
Od paní knihovnice Ivety Novotné se 
dozvěděli, jak fungují menší knihovny, 
a že i v nich mohou najít zajímavé a 
poutavé knížky. O tom se následně 
děti samy přesvědčily, když nahlédly a 
zalistovaly mnoha knížkami. Některé z 

nich si i podaly do knihovny přihlášku. 
Během zimy pak děti z pátých tříd 
vyrazily na zkušenou do velké knihov-
ny - hlavní pobočky Městské knihovny 
v Praze. Knihovnice se dětem věnova-
ly, provedly je po knihovně, vysvětlily, 
jak velké knihovny fungují a i zde 
došlo na samotné čtení a prohlíže-
ní knih. Dlouhodobě s knihovnami 
spolupracujeme, protože čtenářská 
gramotnost je velice důležitá.  

Třídní učitelé 4. a 5. tříd

Děti z 2.C poznaly,                
že v Národní galerii 
rozhodně není nuda 
Druháci zažili, jaké to je být velkým 
umělcem. V prosinci 2023 navštívili 
Národní galerii. Lektoři si pro ně při-

pravili prožitkový program s názvem 
Nad hladinou a pod hladinou. Děti 
měly možnost experimentovat s bar-

vami, dělat pokusy se světlem nebo 
vodou. Při skupinové práci se sezná-
mily s obrazy slavných malířů, kde 
byla voda hlavním motivem. Zážitek 

to byl pro děti silný, i proto snad při-
spěje k pozitivnímu vnímání umění.  

Šárka Hroudová, třídní učitelka 2.C

Základní škola Praha - Kbely

Zážitky v ALBI Zážitkovce 
žáky 4.D nadchly 
25. ledna 2024 jsme vyrazili do 
Zážitkovky ALBI v Praze na Arbesově 
náměstí. Cesta byla delší, ale všech-
no vynahradily zážitky přímo na 
místě. Přivítala nás usměvavá paní 
Jitka ve velmi příjemném prostředí 
ALBI. Vyprávěla nám, jak pan majitel 
od prodávání pohledů vybudoval 
velkou firmu. Dozvěděli jsme se, jak 
vznikají hry, jak se na nich dá vydě-
lávat, co to jsou tantiémy a proč se 
na hry používají tak velké krabice.  

Obklopeni mnoha hrami jsme si 
leckteré vyzkoušeli. Následně jsme 
dostali materiál a začali pracovat 
na vlastních hrách. Zjistili jsme, že 

vymyslet vlastní hru je docela dost 
těžká práce.  Proto jsme na jejím 
řešení pokračovali i ve škole. 

Lucie Kalčíková, třídní učitelka 4.D
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Šesťáci se učí starat               
o hospodářská zvířata 
Člověk a svět práce, zjednodušeně 
„pracovky“ v praxi. Ve spolupráci 
s Ekocentrum Prales mají žáci 6. 
tříd speciální hodiny zaměřené na 
chovatelství. Děti se v nich učí, jakou 
péči vyžadují hospodářská i domácí 
zvířata. Odměnou je to nejcennější - 
samotné poděkování od zvířat.  :-) 

Tým učitelů předmětu ČSLP

Lyžařský výcvik proběhl         
v Krkonoších i Alpách 
Lyžařský výcvik pro sedmé třídy pro-
běhl počátkem ledna v Malé Úpě v 
Krkonoších. Kromě toho se uskutečnil 

ještě jeden „lyžák“, kterého se mohli 
účastnit i další žáci z ostatních tříd 2. 

stupně. Ten se uskutečnil na přelomu 
ledna a února v rakouském Lavander-
hofu. V obou termínech byl dostatek 
sněhu, děti i jejich pedagogický do-
provod si tak lyžování doslova užil. 

Tým tělocvikářů ZŠ Praha-Kbely

www.pekarnakabat.cz

Pekárna Kabát, 
tradiční výrobce pekařských, lahůdkářských a cukrářských výrobků,

se stěhuje k vám.

Naši výrobu zahájíme v novém prostoru od léta 2024 
v Areálu Kbely 

(bývalý Areál Pal)
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Jen těsně o 35 kusů se nevyprodala 
navýšená kapacita 1500 startovních 
čísel. Palestra Kbelská desítka na 
severovýchodním kraji Prahy i tak 
nabídla řadu rekordů, v ideálním 
počasí (13 stupňů, místy slunce 
a hlavně bezvětří) též bezvadnou 
atmosféru i s kapelou na startu a 
dudákem na trati. Vyhráli Marek 
Strnad a Bára Stýblová, oba 
akademické tituly získala jejich 
zásluhou Lékařská fakulta UK v 
Praze.
Od rána tu v Centrálním parku 
běhaly děti a probíhal wellness 
den, neboť tento obor tvoří 
páteřní nabídku Vysoké školy 
tělesné výchovy a sportu 
Palestra. Ostatně její studenti v 
rámci osnov závod organizují a 
opět ukázali, že dokáží naplnit 
náročné parametry. Okruh se 
mírně pozměnil, vedl podél obory 
v Satalicích a pak lehce uhnul 
i ve Vinoři. Finiš přivedl běžce 
do cíle z tunelu. Role startéra 
se ujal Štěpán Škorpil, uznávaný 
komentátor, který Kbelskou 10 
mnoho let sám moderoval, a teď 
předal štafetu Danielu Stachovi. Ten 
zvládl přesně popsat i letící vojenské 
helikoptéry, které pozdravily borce 
na startu. Což ocenil i Pavel Špaček, 
majitel Palestry, který povzbudil 
všechny účastníky.
„Nastoupil jsem v kopci u cyklostezky 
a pak si to hlídal. Ale vždycky je 
těžké, když vás nahání skupina,“ 
usmíval se nadšený vítěz Marek 
Strnad, student Lékařské fakulty 
UK v Praze, který tak získal i titul 
akademického mistra ČR. Loni byl 
druhý, letos první a poprvé se dostal 
pod 31 minut (30:55). „Nádherné 
počasí, děkuju pořadatelům, jak to 
zařídili,“ přidal 23letý mladík z Nové 
Včelnice. Teď už ho čeká extraliga na 
dráze, kde sbírá body jako mílař za 
AC Pardubice. „Na další delší běhy 
by mě už trenér nepustil, mám ještě 
cíle na dráze. Až to tam už nepůjde 
zrychlit, rád se budu věnovat i 
silnici,“ dodal.

Druhý protnul cílovou linii Jan 
Halberštát (31:05) z Kerteamu a 
třetí další z rekordního pole téměř 
stovky akademiků Jan Máša (31:09) 
z Olympu.
Také nejlepší žena Bára Stýblová 
překonala svá maxima. Umístěním 
i časem (34:04). Navíc v den, kdy 
také studentka medicíny slavila 25. 
narozeniny. „Nikdy jsem to tady 

nepřepálila. Běžela jsem svoje, 
snažila se vždycky chytnout nějaké 
skupinky a poslední kilák do mrtva,“ 
vyprávěla mladá dáma, která 
také cílí na dráhu, kde se v dresu 
Olympu zaměřuje na steepla. „Chci 
tady stlačit čas pod deset a pořád 
mám nějakou šanci dostat se na 
mistrovství Evropy přes žebříček,“ 
prozradila plány čerstvá akademická 
šampionka. Druhá doběhla Adéla 
Hluchá (34:49) a třetí 32letá lékařka 
Barbora Jíšová (35:33, Eleven Run 
team).
Stopu zanechala i řada známých 
tváří. Nejlepší český triatlonista na 
dlouhých tratích Pavel Wohl se v 
rámci „železného“ tréninku držel 
dokonce první tři kilometry na špici. 
„Chtěl jsem pěkné fotky,“ smál se. 
„Ale i tak vydalo na osobák (32:38) 
na téhle trati,“ hodnotil 13. příčku. 
Kousek za ním (33:16) skončil Filip 
Vabroušek, ano, syn triatlonové 
legendy, jeho táta tentokrát chyběl. 

A pak ještě Karel Tyrpekl, ještě 
nedávno člen přední cyklistické stáje 
ATT Investments, byl 21. za 33:40. 
Kolik by asi dal Mathieu van der 
Poel? „Hodně běhám, baví mě to a 
je to při práci efektivnější než kolo. 
Funkčně na to asi mám, šlo o to si 
jen obouchat nohy,“ komentoval 
nezvyklý přerod.
Úspěšně odběhla třeba i Veronika 

Šípová, ligová basketbalistka USK 
Praha a studentka Palestry. Nebo 
Jiří Nečásek, marketinkový ředitel 
největšího středoevropského seriálu 
RunCzech. Ale i Víťa Drtinová, dávná 
účastnice jejich projektu Woman´s 
Challenge. Teď důchodkyně se 
šrouby v noze. „Já si chci užít každou 
minutu, co jsem si zaplatila, a limit je 
devadesát, ne?,“ smála se. Stihla to 
přesně za 74 a jednu vteřinu. Vlastní 
zážitkový příběh si odvezl každý z 
účastníků.
Jaro se tedy rozběhlo, za týden 
pokračuje program vyhlášenou 
Pečeckou desítkou, kde jsou v banku 
i slušné prémie, a ještě další sobotu 
se míří i v metropoli do terénu na 
Trailu Praha (10/5 km).
Kompletní výsledky najdete zde: 
https://www.sportt.cz/datatables/
kbelska2024 

Tomáš Nohejl
Foto: Petr Váňa

Palestra Kbelská 10
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Večer 23. února se ve slavnostně 
nazdobeném sále Lidového 
domu uskutečnil další již tradiční 
Reprezentační ples Městské části 
Praha 19. Ten se každoročně těší 
velké oblibě a to nejen díky skvělé 
kapele, bohaté tombole a úžasným 
vystoupením, která potěší oko i 
ducha. Srdečně děkujeme všem 
sponzorům a příští rok se těšíme na 
další.

red.

Reprezentační ples MČ Praha 19
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SPONZOŘI REPREZENTAČNÍHO PLESU  
MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 19

Arteterapie pro kbelské seniory

Kbelská radnice ve spolupráci s 
Kbelským ateliérem pravidelně 
organizuje Arteterapii pro kbelské 

seniory. Tentokrát relaxační 
a umělecké setkání proběhlo 
29.února a jeho tématem byla 
kresba tužkou květinového zátiší 
a malování křídami. Kurz je 
vhodný pro úplné začátečníky, 
tak i pro pokročilé. Přijďte si 

vyzkoušet nejrůznější techniky 
od malby, kresby, modelování atd. 
Další setkání se koná v Kbelském 
ateliéru 21.března od 13.30 hodin                     

a tématem je lití pryskyřicí. Těšíme 
se na Vaší návštěvu. Více info na 
www.kbelskyatelier.cz

Red.
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Junák Kbely
LUŠTÍME, SPORTUJEME A VYRÁŽÍME NA VÝPRAVY

Prahou plnou strašidel – vlčata na 
šifrovacím závodě
Letos jsme se poprvé zúčastnili 
skautského šifrovacího a orientačního 
závodu Prahou plnou strašidel. Ten 

je určený jak skautským oddílům, tak 
i široké veřejnosti. Pro nás novinka, 
ale jinak jde o tradiční akci – první 
ročník proběhl v roce 1988. Náš oddíl 
postavil dva týmy. Starší z nich ve 
složení Švestka, Klárka a Jája dokončil 
závod v termínu a ze 120 hlídek, které 
došly do cíle, se umístil na krásném 
28. místě. Mladší luštiči ve složení 

Majda, Kuba a Štěpán skončili na 6. 
místě z 15 hlídek, které závod dokon-
čily. Závodu předcházelo přespání 

v klubovně s tréninkem šifer – i to 
jsme si moc užili.

Běžková výprava skautů 
Tady si můžete přečíst o tom, jak 

družiny skautů vyjely v lednu na 
běžky. Očima účastníků. Článek je 
společným dílem skautů, každý na-
psal pár vět:

Společně jsme vyrazili na běžkař-
skou výpravu dálkových autobusem. 
Naším cílem byla skautská základna v 
Jilemnici v Krkonoších. Náš autobus 

byl přeplněný lidmi tak, že se nedalo 
moc dýchat a skoro jsme neslyšeli 
ani vlastní myšlenky přes ten hluk. 

Když jsme 
vystoupili, 
připadali 
jsme si jako 
na Severním 
pólu, a to 
ještě před námi byla cesta na základ-
nu, o které se ale nakonec ukázalo, že 
je to ta nejlepší základna, v jaké jsme 
za poslední dobu byli. Mezi nejzají-
mavější věci, které jsme na základně 
objevili, patří lezecká stěna nebo také 
pod stropem zavěšená síť, ve které se 
dalo odpočívat. Celkově to byla skvě-
le vybavená základna a kdybychom 
mohli, jeli bychom sem určitě znovu.
V sobotu jsme vyrazili na běžky na 
Horních Mísečky, na které jsme vyjeli 
autobusem. Potom, co jsme dorazili 
na místo, jsme si nasadili běžky a 
vydali se na cestu. V okolí se zrov-
na konaly závody, takže jsme pořád 
zastavovali a fandili projíždějícím 
závodníkům. Celkově jsme ujeli 9 
kilometrů a na konci nás čekalo i 
malé občerstvení. Vyfotili jsme se, a 
dostali jsme dokonce i občerstvení 
pro závodníky, protože pořadatelům 
ho hodně zbývalo. Poté jsme vyrazili 
zpátky do Jilemnice na chatu.
Po večerech nebo ve volném čase 
jsme se zabavovali deskovými hrami 
jako je uno a taco. Ve skupinách po 
třech až čtyřech jsme si vařili jíd-
la sami a vznikly různé povedené 
skvosty jako kuře na kari nebo párky 

v rohlíku. Těsně před odjezdem jsme 
ještě navštívili krytý plavecký bazén. 
Bazén obsahoval různé plavecké po-

můcky, se kterými jsme dělali blbosti.
Ve 12:00 jsme odešli z bazénu. Když 

jsme dorazili na chatu, naobědvali 
jsme se a museli jsme rychle uklidit, 
abychom stihli autobus. Nakonec 
jsme odešli ve 14:00 z chaty, tudíž 
na autobusové nádraží jsme přišli s 
předstihem a stihli jsme tak autobus 
ve 14:26. Kolem páté hodiny jsme 
dorazili do Prahy na Černý Most a 
nakonec nastoupili do autobusu směr 

Kbely.

Vlčata na Zimním přechodu Brd
Poslední lednovou sobotu se naše 
družina vlčat (rozumějte: kluci i hol-
ky, vlčata máme totiž koedukovaná) 
zúčastnila již 55. ročníku Zimního 
přechodu Brd. Tato tradiční akce se 
nepřetržitě koná od roku 1969, kdy se 
zároveň stala tichým protestem proti 
tehdejší politické situaci v souvislosti 

se sebeupálením studenta Jana Pala-
cha. Náš oddíl zvolil trasu z Mníšku 

pod Brdy s cílem na Kytínské louce, 
kde se sešly stovky skautů a skautek z 
celé republiky na společném nástu-
pu. Po vztyčení státní vlajky a zpěvu 
Junácké hymny následovala přehlídka 
družinových pokřiků všech zúčastně-
ných, mezi nimiž se neztratili ani naši 
nejmladší zástupci. Kromě soutěží a 
her byla největším lákadlem výměna 
tzv. brděnek, tedy ručně malovaných 
kartiček se skautskými motivy. Naši 
skauti projevili „obchodního“ ducha 
a úlovky se jim jen množily, mezi ty 
neoriginálnější patřily brděnky vy-
robené na pláty na lasagne nebo jako 
čajové sáčky. Odměnou byla místní 
vyhlášená palačinka a také slunečné 
počasí, které nás provázelo po celou 
dobu výpravy. (Havran)

Za kbelskou část skautského 
střediska Athabaska Praha

(tj. 17. oddíl Delaware a 15. rodinný 
oddíl Poljana)

Lucie Pytlová, skauti a Havran
PS: sledujte nás na FB @skauti.kbely 

a IG @skaut.kbely 
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ŠAKAL KBELY
Čtyři šakalí úlety

Vítěz v boji mnohém,
udivils kruh zemský,
budiž navždy sbohem,
Gustave Frištenský 
 Petr Bezruč

Gustav Frištenský již není mezi námi, ale jeho duše velkého zápas-
níka je tu stále! A proto se i my, šakalové, vrháme do dalších výzev! 
S novým šakalím rokem vyvádíme na svět nové dvě smečky, kromě 
té nejmladší se zrodila i nejstarší! Ano, říkají si J-elita, radostně bě-
žecký klub pro všechny nadšence od 16-99 let. Pavel s Vojtou vedou 
tuto partu svědomitě a s láskou, takže hned v listopadu na ně čekala 
první výzva-posílit paže na dračích lodích! 
Štědrodenní výběh a novoroční výstup – to jsou již do naší srsti 
zažrané rituály, takže když se začne blížit den D, začínáme slastně 
slintat. Inu, ve smečce je nám blaze. 
Tréninky sviští druhým pololetím, těšíme se opět na seriál terén-
ních běhů Krosový pohár, termíny na jaro naleznete na konci člán-
ku, přihlášení přes šakalí stránky!

Hýbejte se, radujte se,
vaši šakali kbelští

Úlet č.1 - Štědrodenní výběh

Když smečka zavyje, i štědrodenní 
rituály jdou stranou

Úlet č.2 - ŠAKALí (J)elita            

Neseď v neděli doma a dej si s námi „Krosák“ :
14.dubna se proletíme  Českým rájem

28.dubna svištíme cestou necestou v Brdech
16.června řádíme u Sázavy

Bližší informace a přihlášky vyčmucháš na šakalích stránkách!

I (J)elita mají hravé tréninky

(J)elita-čelovka tvá tréninková 
kámoška    

Úlet č.3 - Dračí J-elita Rozcvičit, nalíčit, dát pokřik...

... usadit se, nspadnout do vody, neztratit pádlo... ... a už jen držet rytmus, zabírat a MAKAT jako náš vzor... 
... Gustav Frištenský!

Tento nový rok značkujeme Černolické skályÚlet č.4 - Novoroční výstup

Rozhledna Korunka je fakt šikmá - skáčeme nevěřícně radostí
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KLUB SENIORŮ KBELY 
Vyhodnocení činnosti Klubu seniorů 
Kbely v roce 2023
Rok 2023 nabízel pro činnost klubu 
lepší podmínky než v předchozích 
obdobích poznamenaných 
protihygienickými opatřeními. 
Vedením klubu bylo očekáváno, že se 
zlepší podmínky pro schůzky členů 
v klubovně Domu seniorů. Přání se 

nenaplnilo, a proto byla činnost klubu 
zaměřena na výlety a vycházky, které 
však nepostihovaly resp. neoslovovaly 
většinu členské základny.
Stav členské základy k 1.1.2023 
byl 102 členů, což bylo historicky 
nejvyšší skupina organizovaných 

kbelských seniorů v Klubu 
seniorů. V průběhu roku 
došlo k poměrně vysoké 
fluktuaci poznamenané 
jednak úmrtím 7 členů 
(Čejková, Hanták, Ježek, Kokeš, 
Kraťková, Nečasová a Průchová) a 

členství v průběhu roku ukončilo z 
různých důvodů dalších 7 členů. Na 
druhé straně se projevil velký zájem 
o členství v klubu a celkem bylo nově 
přijato 15 seniorů. Do roku 2024 
klub vstoupil se základnou 103 členů. 
Výbor pracoval v upraveném složení 

po uvolnění z funkce p. Kraťkové 
(Želásko, Lachnitt, Francová, Klasová, 
Múdrá).
Tradičně byly lednové termíny pro 
činnost realizovány v knihovně 
Domu seniorů při výběrů členských 
příspěvků, které byly ponechány 
ve výši 100,- Kč. Současně bylo 

stanoveno, že příspěvek na 
schůzkovou činnost ve výši 10 ,-Kč 
zůstane také nezměněn. 
Vzhledem ke stávající situaci byl 
návrh plánu činnosti operativně 
upravován. V prvém pololetí 
bylo  uskutečněno celkem 9 akcí. 
Z toho byly 4 vycházky v dosahu 
MHD (Národní technické muzeum, 
Náprstkovo muzeum, Národní divadlo 
a Národní zemědělské muzeum). 
Vydařily se i 3 výlety (sklárna 
Bohemia v Poděbradech, klášter 
Panenský Týnec, jízda lodí Po Vltavě) 
a 1 společná akce, kterou byla oslava 
MDŽ organizovaná v prostorách 
Základní školy Kbely Albrechtická. 
Prvé pololetí bylo uzavřeno týdenním 
pobytem v hotelu Kodrea na Šumavě 
jehož se zúčastnilo 45 seniorů.
Druhé pololetí bylo zahájeno 
zářijovou Kbelskou seniorádou 
2023, které se zúčastnilo buď jako 

soutěžící či organizátoři celkem 19 
našich členů. I přes výhodu domácího 
prostředí se podařilo obhájit 2.místo 
mezi čtyřmi soutěžícími týmy. 

Celkem bylo uskutečněno 9 akcí a 
to 3 výlety (zámek Veltrusy a Úžice, 
sklárna Pěnčín a předvánoční trhy v 
Lysé n.Labem. V Lidovém domě byly 
uskutečněny 2 akce a to vyprávění 
elitního detektiva J.Žerovnického a 
předvánoční posezení s programem 
zajištěným Městskou policií Praha. 
Jedna akce byla zaměřena do prostor 
bývalého n.p. PAL Kbely, v němž 
probíhají zásadní rekonstrukce 

a jedna akce byla uskutečněna v 
zahradě Domu seniorů – opékání 
buřtíků. 
Výletů se zúčastnilo celkem 284 
jednotlivců, což představuje průměr 
25 osob na organizovaný výlet. Na 
společných  akcích byl zájem vyšší a 
to v průměru více jak 55  účastníků. 
V péči výboru bylo i  připomenutí 
významných životních jubileí, 
kterých se někteří členové dožili. 
Blahopřáním a drobnýmí dárky bylo 

připomenuto 80 výročí u 8 členů, 85. 
výročí u 3 členů, u 2 členů 90 výročí a 
jedna naše členka se dožila 95 let.
Klub spolupracuje s Mateřskou 
školkou v Albrechtické ulici. V 
průběhu roku přišly děti dvakrát 
na společné schůzky klubu a s 
pásmem básniček a říkánek. Děti 
byly odměněny a tak byla radost 

přítomných na obou stranách. 
Organizace činnosti je zabezpečována 
informováním členů cestou 

mailových informací a také přes dvě 
vývěsky. Mailovou cestou popř. i přes 
vývěsky jsou členové informováni o 
nebezpečích, které hrozí seniorům ze 
strany různých šmejdů a podvodníků. 
V průběhu roku byly informace 
o činnosti klubu prezentovány i 
časopise Kbelák. Nutno je se zmínit 
o akademii seniorů, která byla 

organizována Muzeem Policie ČR a 
které se zúčastnilo 6 našich členů.
V závěru roku, na předvánoční setkání 
v Lidovém domě dne 13.12.2023, 
byly členům klubu rozdávány jako 
dárky od úřadu Městské části Praha 
19, tašky s kalendáři, křížovkami 
a blahopřáním od pana starosty. 
Poděkování patří za podporu vedení 
úřadu MČ Praha 19 v průběhu celého 
hodnoceného období. Zvlášť je 
nutno poděkovat paní Šárce Egrtové, 
se kterou je nastavena pro klub 
neocenitelná  spolupráce.      

 Předseda Klubu seniorů
 JUDr. Petr Želásko
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Skaut S.S.V. 
Do nového roku každý vstupuje s 
novými očekávání, plány i přáními. 
I my, celý náš oddíl společně, máme 
spoustu plánů a také nějaká přání. 
Rádi se o ně podělíme a dost možná 
zaujmeme a nadchneme ty, kteří by 
se k nám rádi přidali.

Rok 2024 je pro nás rokem indiánů. 
Konkrétně Winnetoua, který 
je pro nás krásným příkladem 
přátelství a ušlechtilosti. Na našich 
pravidelných schůzkách si čteme 

knihy Winnetou, spisovatele 
Karla Maye. Vyrábíme 
nejrůznější předměty, které 
k indiánům neodmyslitelně 
patří a díky kterým se pak 
naše fantazie rozjíždí na plné 
obrátky. Vznikají tak jedinečné 
luky, šípy, tomahawky a dokonce i 
indiánský oděv. To vše bude součástí 
výbavy našeho letního tábora. A 
aby bylo kouzlo indiánů úplné 
a naše fantazie mohla kreslit ta 
nejlepší dobrodružství, doufáme, že 

zvládneme našetřit 
i na indiánský stan zvaný teepee, 
který si moc přejeme. Na jeho koupi 
šetříme z příspěvků od návštěvníků 
našich akcí, které pořádáme.
Rosteme a noví členové tak posilují 
naše řady a týmy v nejrůznějších 
soutěžích, u kterých zažijeme 
spoustu legrace. Přivítáme děti od 5 
let, které mají rády dobrodružství a 
chtějí být v partě prima kamarádů, 
na které je spoleh.

Již zmíněný letní tábor, tradičně 
pořádaný první prázdninový týden, 
se uskuteční i letos. A jak je zvykem, 
každý rok na jiném místě, tak ani 
letošní rok nebude výjimkou. Těšíme 
se na objevování Libereckého kraje 
a všechny zážitky, které nás čekají 
na indiánské stezce i na dalších 
tajuplných kouzelných místech.

Historie spoluutváří současnost 
a tak ani my nezapomínáme a 
připomínáme si významné události 
a jejich představitele. V připomínce 
Operace Anthropoid jsme vyrazili 
do Nehvizd. Mrazivé počasí nám 
dalo zabrat. První zastávkou byl 
pomníček, kde jsme historickou 
událost krátce připomněli a pak 
pokračovali ve strastiplné cestě 
přes pole, kde nás chladný vítr v 
jednu chvíli popoháněl a po chvilce 
nepříjemně barvil tváře. Konečně 
jsme se dostali do závětří a u 
ohníčku upekli buřty a sdíleli zážitky 
i pocity. Den jsme završili během na 
počest Jana Kubiše a Josefa Gabčíka. 
Běžci získali krásný pamětní odznak. 
Všichni účastníci akce pak pamětní 
list.

Do naší útulné klubovny se daří zvát 
mnoho zajímavých hostů, kteří jsou 
špičkami ve svém oboru.

K 85. výročí Rychlých šípů přijal 
pozvání uznávaný režisér Hynek 
Bočan, který je mimo jiné podepsán 
pod legendárním seriálem Záhada 
hlavolamu. Svým poutavým 
vyprávěním nás vtáhl do tajemných 

zákoutí Stínadel. Všichni jsme si 
mohli prohlédnout i filmového ježka 
v kleci, kterého pan režisér přinesl 
ukázat.

Poslední lednový den k nám zavítal 
neméně známý a uznávaný režisér Jiří 
Strach, kterého členové skautského 
oddílu znají hlavně díky dvěma 
úspěšným pohádkám Anděl Páně 
I. a II. Pan režisér velmi vtipně 
vyprávěl o jeho začátcích u filmu i o 
natáčení zmíněných pohádek. Také 
nám prozradil možné téma pohádky 
Anděl Páně III. Pokud by se tato 
někdy realizovala, téma je jasné, 
budou to Tři králové.

Umělecký svět podpořil další, 

neméně úspěšný únorový host, 
pan Petr Zuska, který byl 15 let 
uměleckým šéfem Baletu Národního 
divadla. Mimo jiné vynikající 
choreograf, režisér, pedagog. Pan 
Zuska vyprávěl s láskou a zaujetím o 
náročné i krásné profesi, kterou balet 
bezesporu je. Ani jsme nedutali a 
následně pana Zusku zasypali dotazy.

Všechna setkání byla velmi příjemná 
a přátelská. Vzpomínkou nám jsou 
společné fotografie a podpisy s 
věnováním.

A jaké máme plány na jaro?

V březnu k nám zavítá Jaroslav 

Hlinka, bývalý český profesionální 
hokejista, který působil v hokejových 
klubech v Čechách i v zahraničí. 

Po stopách zvěře pravidelně vyrážíme 
do obce Košátky. Den strávíme 
nejen stopováním, ale také hraním 
napínavých her. Na starém známém 
místě pak věrni tradici uvaříme 
na ohni buřtguláš. Je to den jako 
stvořený pro nová dobrodružství i 
osvěžení si zálesáckých znalostí a 
dovedností.

Kdo má rád dobrodružství, přírodu 
a opravdové kamarády, je zván do 
našich řad. Vítáme všechny prima 
kluky a holky od 5 let.
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naskenovala paní Ing. Ivana 
Zámyslická a objevovaly se v časopise 
Kbelák, kde jsou otištěna také 
všechna Letopisecká setkání. Setkání 
také často navštěvoval pan tajemník 
JUDr. Josef Nykles a odpovídal 
přítomným na jejich dotazy týkající 
se minulosti i současnosti.
Za dobu dnes již 12 let jsme probrali 
celou historii Kbel – od počátku, 
kdy byla v roce 1130 první zmínka o 
Kbelích, archeologické nálezy, přes 
majitele Kbel, stavby - rodinné domy 
až po sídliště, komunikace, obchody, 
zemědělství, průmysl, letiště, různé 
spolky, kulturu, sportovní kluby 
a oddíly. Hodně jsme povídali o 
školství, o kterém se píše kniha, a 
bude doplněna mnoha fotografiemi, 
které jste přinesli. Také se připravuje 
nová kniha o Kbelích. 
Povídali jsme si také o různých 
svátcích, např. jak se slavily 
Velikonoce a Vánoce v rodinách, jak 
byly zařízeny byty, co se nosilo, ale 
také o známých Kbelácích. Tím bych 
chtěla vzpomenout i na pamětníky, 

kteří již nejsou mezi námi, pan Šafář, 
paní Jíšová, Šedivá, Müldorfová, 
Zrzavecká a Šarbortová. Jejich 
vyprávění byla zajímavá a důležitá 
pro dokreslení kbelské historie.
Chtěla bych vás ještě seznámit se 
jmény všech kbelských kronikářů.
Nejstarší kronika – Pamětní kniha 
zahrnuje roky 1918 – 1955
Kronikáři: Karel Kupka – první 
kronikář, snažil se popsat i nejstarší 
historii Kbel, Josef Zvánovec (oba byli 
učitelé)
Druhá kronika – zahrnuje roky 1955 
- 2009
Kronikáři:  Antonín Krampera, 
Ivana Engelová, Zbyněk Česák, Karel 
Votava, Leoš Biskup
v letech 2007 – 2012 nebyl žádný 
kronikář a tak jsem roky 2007 – 2009 
dopisovala já po zvolení kronikářkou.
Třetí kronika je psaná od roku 2010 
do současnosti, kdy jsem roky 2010 a 
2011 rovněž dopisovala.
Kroniky mají také: 
• Sokol, ale jen nejstarší při 
založení Sokola

• některé sportovní oddíly si 
píší kroniky svoje
• Lidový dům – má několik 
kronik
• Pionýrská organizace měla 6. 
kronik, má je u sebe vedoucí
• Skautů pan Podlaha a píše 
kroniky Skautů 
• Škola – 3 nejstarší kroniky 
jsou v archivu v Dobřichovicích 
dalších 5 kronik má škola
Kroniky si také píší např. hasiči 
(nejstarší se jim také ztratila), Klub 
seniorů, Mateřské školy, Junáci a 
Skauti a jiné spolky.

Setkání ukončil pan Mgr. Tomáš 
Hromádka, který seznámil přítomné 
s úkoly kronikáře, jak se kroniky 
píší, s historií kronik a dalšími 
zajímavostmi. Jeho povídání bylo 
velmi zajímavé a všem se líbilo. 
Nakonec jsme se všichni společně 
vyfotili.  

Ivana Engelová, 
kronikářka Kbel

Na dnešním setkání si připomeneme 
různá kbelská výročí, která končí na 
číslici 4 a 9 a další zajímavosti. 
rok 1829 – v tomto roce se začaly 
vybírat akcízní poplatky na alkohol, 
maso, ovoce,

zeleninu, dříví a uhlí. Ve Kbelích 
byl vybírán i od cestujících, kteří jeli 
do Prahy. Po Praze bylo 31 akcízů, 
zrušeny byly 28. května 1942.
rok 1929 – byl založen divadelní 
spolek, který hrál v hostinci Na 
růžku, v Lidovém domě, Sokolovně a 
USuldovských.
rok 1934 – otevřeno nové hřiště 

sportovního klubu AFK.
rok 1939 – 15. března byla okupace 
zbylého českého území a 1. září 
začala 2. světová válka, kdy Německo 
napadlo Polsko.
rok 1949 – obec postavila 4 bytové 

jednotky a továrna Pal postavila 
8 bytových jednotek v současné 
Železnobrodské ulici u hřiště.
rok 1964 – začal se bourat pivovar.
rok 1969 – začala se budovat 
kanalizace ve čtvrti Za dráhou a 
následně v celých Kbelích.
rok 1979 – se začalo s přístavbou 
Lidového domu (svatební síň a 

tělocvična).
rok 1989 – byl otevřen první Dům s 
pečovatelskou službou v Borovnické 
ul. čp. 476.
rok 1999 – od 12. února mají Kbely 
znak a prapor. Udělil je předseda 
Poslanecké sněmovny ČR Václav 
Klaus kbelskému starostovi Pavlu 
Žďárskému.
rok 2004 – byl otevřen a vysvěcen 
první kostel ve Kbelích – kostel sv. 
Alžběty Durynské. Stojí na místě 
kaple, která sloužila k bohoslužbám 
a v roce 1932 byla upravena ze staré 
stodoly.
rok 2004 – od tohoto roku je maják 
na letišti kulturní památkou.
rok 2014 – radnice spustila 
internetovou televizi.
rok 2014 – v Centrálním parku byl 
otevřen Srub.

Různé zajímavosti:
V jednom časopise jsem se dočetla 
o rodině Vágnerových. Když vnuk 
pana Vágnera zjistil, že je po jeho 
dědečkovi pojmenovaná ulice, tak 
sem každý rok na vánoce jezdí.
Víte, že v Čechách je nejvíce hradů a 
zámku na celém světě?

Ivana Engelová, 
kronikářka Kbel

99. LETOPISECKÉ SETKÁNÍ    8. LEDNA

100. LETOPISECKÉ SETKÁNÍ    5. ÚNORA

Všechny přítomné jsem přivítala 
na jubilejním 100. Letopiseckém 
setkání. Také jsem přivítala našeho 
hosta pana Mgr. Tomáše Hromádku, 
který je kronikářem, lektorem a 
redaktorem časopisu Kroniky a 
kronikáři.
Vrátím se do úplného začátku, jak 
vše začalo. První setkání se konalo 
2. března roku 2012 pod názvem 
„kbelské vzpomínání“ v knihovně 
Úřadu MČ Praha 19. Bylo to 
proto, že se ztratila první kronika 

– Pamětní kniha a lidé se ptali na 
historii Kbel v knihovně paní Ivety 
Novotné, ale také v podatelně paní 
Růženy Šťovíčkové. Setkání bylo 
zajímavé a tak se konalo další v 
dubnu roku 2012.
V dubnu roku 2012 jsem byla 
zvolena kronikářkou já a rozhodla 
jsem se v setkáních pokračovat pod 
názvem Letopisecká setkání. Na 
setkání chodilo stále více zájemců 
a povídání byla delší a knihovna již 
nedostačovala, jak zjistil při návštěvě 

Letopisů pan starosta Pavel Žďárský. 
Rozhodl, aby se Letopisy konaly v 
zasedací místnosti úřadu a den se 
přesunul z pátku na pondělí. Od 
12. setkání 8. dubna 2013 jsme se 
začali scházet každé první pondělí v 
měsíci až do dnes (vyjma července a 
srpna a období, kdy byl koronavir). 
V zasedací místnosti jsme si mohli 
promítat staré fotografie. Na každém 
setkání jsem žádala přítomné o 
historické fotografie. Nashromáždilo 
se jich opravdu hodně. Ty 
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KNIHOVNA KBELY 
Uskutečněné kulturní programy v knihovně:

• Vernisáž výstavy Jany Česákové  - Hyklové a Pavla Hykla : Jiná krása
Výstava fotografií z tvorby rodinného tandemu, dcery a otce, členů amatérského 
fotografického spolku 1.ČKFA Nekázanka, představila zajímavé a nevšední 
postřehy na věci i události kolem nás. 

• Cestopisná beseda s Lubošem Suchým: 
Nový Zéland – místo na konci světa
Velice poutavé, nevšedně obsažné a 
krásnými snímky i videi doplněné 
vyprávění, ze svého několika měsíčního 
pobytu na Novém Zélandu, nám ve dvou 
lednových večer ech zprostředkoval pan 
Luboš Suchý.

• Fotografická výstava Adély Vášové: Stíny 
minulosti aneb Osudy zapomenutých staveb, jejíž vernisáž proběhla ve středu 
6. 3. 2024, nám díky nádherným a působivým fotografiím představuje krásu 
i nostalgii, dnes již mnohdy zapomenutých historických objektů. Výstava v 
knihovně potrvá až do 10. 5. 2024! 

Plánované akce:  
• Noc s Andersenem 
V pátek 22. 3. 2024 se kbelská knihovna, ve spolupráci se ZŠ Praha Kbely a MŠ Albrechtická, připojí k již tradiční 
celostátní akci, v rámci níž připraví literárně-zábavné pásmo pro předškoláky z MŠ a žáky 1. ročníků ZŠ. Místní 
knihovna Kbely se v uplynulém roce stala členem Klubu dětských knihoven SKIP, který je jedním z garantů této akce. 

• 5. ročník amatérské fotografické soutěže
Soutěžní témata:
1.Svět v pohybu 
2. Volné
Uzávěrka zasílání soutěžních snímků bude 5. 4. 2024 a slavnostní vyhlášení 
proběhne na vernisáži ve středu 15. 5. 2024! Tuto akci, již tradičně, pořádáme ve 
spolupráci s 1.ČKFA Nekázanka, a pod záštitou místostarostky Ivany Šestákové.  

• Literární programy v knihovně pro děti ze ZŠ a MŠ ve 2. pololetí šk. roku 
2023/2024
Program pro žáky 3. a 4. ročníků ZŠ, jejichž návštěva knihovny proběhla v rámci družinového odpoledne 5. března, 
7. března a 12. března, seznámil děti se současným  chodem kbelské knihovny, ale především se zaměřil na prezentaci 
jednotlivých knižních titulů věnovaných cestování a mnoha zajímavým místům České republiky a hlavnímu městu 
Praze. Děti měly možnost vyprávět o svých uskutečněných výletech za krásami naší země a seznámily se i s novými, 
doposud nepoznanými oblastmi a pamětihodnostmi.  Taktéž měly možnost si zasoutěžit prostřednictvím připraveného 
cestovatelského kvízu. Zájemci se mohli stát novými registrovanými čtenáři knihovny.  

 9. 4.   MŠ Albrechtická - Berušky
16. 4.   MŠ Letců - Kočičky
23. 4.   MŠ Letců - Broučci
 7. 5.   MŠ Albrechtická - Kuřátka
14. 5.   MŠ Letců - Žabičky
21. 5.   MŠ Albrechtická -  Medvíďata
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Místní knihovna Kbely
tel.: 284 080 878, 734 681 683 – Iveta Novotná
nová e-mailová adresa: info@knihovna.praha19.cz 
on-line katalog knihovny na : www.knihovna.praha19.cz
Provozní doba: 
Po, St   9.00-11.45   13.00-17.45 hod.
Čt, Pá  9.00-11.45 hod.  
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Pro dospělé:
František Šmehlík – Šelma (Argo)
Wilbur Smith – Nemesis (Alpress)
J.D.Robb – Všichni tě opustí (Alpre-
ss)
M.H.Clark – Kus mého srdce (Alpre-
ss)
Patrik Hartl – Gazely (Bourdon)
Jaroslav Rudiš – Návod k použití 
železnice (Labyrint)
Petra Klabouchová – U severní zdi 
(Host)
Jiří Březina – Na kopci (Motto)
Jana Poncarová – Nultá hodina 
(Motto)
Helen Fieldsová – Poslední na řadě 
(Kniha Zlín)
Táňa Keleová-Vasilková – Olívie 
(Noxi)
Lucinda Riley – Andělský strom 
(Víkend)
Hana Whitton – Anežka z Kuenrin-
gu (Euromedia Group)
Danielle Steel – Dětská hra (Eurome-
dia Group)
Louise Pennyová – Ďáblové jsou tu 
(Euromedia Group)

Pro děti a mládež:
Hans de Beer – Lední medvídek. 
Nenechávej mě samotného, Larsi! 
(Euromedia Group)
Zuzana Pospíšilová – Kouzelná třída 
v zoo (Grada)
Chloe Ryderová – Království poníků. 
Nečekané přátelství (Grada)
Hayley Dazeová – Zázračné koťátko. 
Večírek pro princezny (Grada)
Naoja Macumoto – KAIDŽÚ..Ne-
stvůra č.8  1- 2 (Grada)

Nejzajímavější knižní přírůstky: 
Leden – Únor 2024KNIHOVNA KBELY 

Novinky v knihovně:

Nové webové stránky Místní knihovny Kbely najdete na adrese: 
www.knihovna.praha19.cz

V průběhu ledna letošního roku byly 
spuštěny nové webové stránky kbelské 
knihovny, které obsahují mnoho nových a 
zásadních změn, jako např.: 
• aktualizovaný Knihovní řád a Ceník služeb, 
kde došlo k následující změně v platbě 
ročních čtenářských poplatků
Děti do 15 let                  50,-Kč/rok
Dospělí                          120,-Kč/rok
Senioři od 65 let           100,-Kč/rok

• je nově zřízena možnost donáškové služby 
knih pro seniory či handicapované osoby, v 
rámci Kbel zdarma
• již dříve, v nabídce poskytované půjčování 
společenských her, je v současnosti rozšířeno 
o vetší množství nově pořízených titulů, 
seznam je k dispozici v on-line katalogu 
knihovny. Za absenční půjčování her je však vybírána vratná kauce (viz Ceník), a to vzhledem k vysokým pořizovacím 
nákladům a častým problémům se ztrátami jednotlivých hracích komponent.
• k dispozici je nový elektronický katalog NEK Profi, který v prostorách knihovny nabízí čtenářům možnost 
samoobslužného provozu, dále funkci ověření, zda čtenář již knihu četl, či samostatné vyhledávání v katalogu 
knihovny
• inovativní novinkou je zavedení moderní technologie RFID, kdy za pomoci speciálních čipů byl označen celý 
knihovní fond, a následně je tak umožněno snadnější a rychlejší půjčování i vracení knih
• nadále probíhá spolupráce v projektu Metropolitní knihovna, do něhož je kbelská knihovna zapojena, jako jedna 
z mála pražských knihoven, již od roku 2019. Čtenářům je v naší knihovně umožněno vracet tituly zapůjčené v 
pobočkách Městské knihovny v Praze. 

• reportáž TV Kbely: https://knihovna.praha19.cz/kbely-tv-kbelska-knihovna-prinasi-radu-
novinek/

Statistika kbelské knihovny za rok 2023:
Počet čtenářů:  543 registrovaných čtenářů (z toho 230 dětí do 15 let)
Knihovní fond: cca 11 tis. svazků
Nejčastěji půjčované tituly: 
pro děti: Jeff Kinney - Deníky malého poseroutky, Roberto Santiago – Fotbaláci, Tlapková patrola
pro dospělé: Kateřina Tučková – Bílá Voda, tituly od Aleny Mornštajnové, Bernarda Miniera a Jamese Pattersona  
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INZERUJTE VE KBELÁKU ZA SKVĚLÉ CENY
LEVNĚJŠÍ JINDE NENAJDETE!

Ceník inzerce za zveřejnění v jednom čísle 
Plošná inzerce

1 strana    A4      3.920,- Kč s DPH
1/2 strany A4      2.210,- Kč s DPH
1/4 strany A4       1190,- Kč s DPH
1/8 strany A4         790,- Kč s DPH

Ceny jsou uvedeny s DPH.

Pokud si inzerent předplatí inzerci na 6 čísel, 
poskytne se mu sleva 10%, při předplacení 
na 3 čísla je sleva 5%.

Řádková inzerce
Maximální počet řádků 6, maximálně 200 znaků, plošně do velikosti 1/16  ze 
strany A4 za 390,- Kč včetně DPH.

Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti atd. Sami naložíme a 
odvezeme nepotřebné věci za rozumnou cenu.
Tel .: 773 484 056.

ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU !

OPRAVA ŽALUZIÍ-VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK,NOVÉ ŽALUZIE, 
SÍTĚ PROTI HMYZU,SEŘÍZENÍ OKEN 
pavel.janci@email.cz, tel.: 733720950

NOVÉ ŽALUZIE - OPRAVA 

Vyměním obecní byt ve Kbelích (Radvanická ulice) 1+1/sklep 
2np za 2+1/3+1 ve Kbelích. 773 266 522, 
dutka.ondrej@seznam.cz

VYMĚNÍM OBECNÍ BYT VE KBELÍCH

Montáž a oprava rozvodů a spotřebičů. Veškeré instalatérské, 
plynařské a topenářské práce, čistění odpadů, revize plynu. 
Vladimír Tymeš, tel. 603 937 032,  
www.voda-plyn-tymes.cz

PLYN - VODA - TOPENÍ

KOUPÍM ORIGINÁL

KOUPÍM ORIGINÁL DVD, CD, MC, VHS, LP. DÁLE KNIHY, SKLO, 
POZŮSTALOSTI A DALŠÍ. 
TEL: 727812805

KOUPÍ VEŠKERÉ VYBAVENÍ DOMÁCNOSTÍ 

WWW.VYKUPVECIZDOMACNOSTI.CZ koupí veškeré vybavení 
domácností např. hudební, filmové nosiče (DVD,VHS,CD,LP), 
knihy, sklo, porcelán, nářadí a další info se dozvíte na webu. 
tel 704142317, 602262786, 
email:dominikkovarik11@seznam.cz

Tkanicka-POUTAC-3-OK.indd   1 20.02.2020   9:25

O Životě: Zdeněk Šedivý
Jméno Šedivý ve Kbelích něco znamená. Zdeněk Šedivý jde ve stopách 
svého otce, který byl kbelskou sportovní ikonou. Basketbal se stal jeho ži-
votní náplní a to i přesto, že s výškou 180 centimetrů je v basketbalovém 
světě vlastně malý. Stojí v čele klubu, který má 16 družstev a pořádně 
dlouhou tradici. 
https://www.youtube.com/watch?v=qRWvlelLuPw&ab_channel=KbelyTV
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D R O G E R I E  B A R V Y- L A KY

N O V Á  n ě m e c k á  d r o g e r i e

V Š E  D O S T U P N É  N A  E - S H O P U
Prodejna: Mladoboleslavská 843, Praha 9
E-shop: www.cyan.cz

NOVÝ SORTIMENT
lazur a olejů 
na ošetření 
dřeva 
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